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Informace a zprávy z radnice
Pravidelný přehled významnějších 
záležitostí města, kterými se zabývala 
rada města a jeho zastupitelstvo:
Na své schůzi dne 20. 6. měli členové rady města na pro-
gramu celkem 8 materiálů k projednání a rozhodování. 
Z těch významnějších, kterými se zabývali, vyjímáme:
•  RM schválila dodatek k dohodě o vytvoření pracovních pří-

ležitostí v rámci veřejně prospěšných prací a poskytnutí pří-
spěvku: navýšení z 10 na 11 dělníků pro údržbu města.

•  RM schválila Zprávu o  posouzení a  hodnocení nabídek 
„Oprava komunikací v  Krupce, ul. Lípová, ul. Hřbitovní, ul. 
U Přítkova a Nová Vrchoslav od vodárny k točně a na zákla-
dě Zprávy o posouzení a hodnocení nabídek smlouvu o dílo 
s firmou POHL cz, a.s., v ceně 5 517 272,40 Kč bez DPH.

•  RM revokovala usnesení z 80. schůze RM ze dne 7. 6. 2022 – 
prodej vozu Kia K 2500 TCI – RZ 8U9 9556 a schválila prodej 
a kupní smlouvu, jejímž předmětem je prodej vozu za cenu 
10 000 Kč.

•  RM schválila podání žádosti o dotaci na projekt „Nahrávání 
hovorů do PCO“ z rozpočtu Ústeckého kraje „Program 2022“ 
a rozpočet dílčího projektu „Nahrávání hovorů do PCO“ s ko-
financováním projektu ve výši 10,05 % z celkových nákladů 
Městem Krupka.

•  RM schválila nabídku společnosti VRŠANSKÝ a  spol., v.o.s., 
jako likvidátora převodu likvidačního zůstatku ve  výši 
26 896 Kč za zrušenou společnost MAS Východní Krušnohoří 
o.p.s. v likvidaci.

Na zasedání zastupitelstva města dne 20. 6. 2022 za-
stupitelé projednali a schválili:
•  ZM schválilo nové znění Stanov dobrovolného svazku obcí 

České dědictví UNESCO, schválené na jednání valné hroma-
dy svazku obcí konané dne 6. 5. 2022.

•  ZM vzalo na vědomí závěrečný účet spolu se zprávou o vý-
sledcích přezkoumání hospodaření dobrovolného svazu 
obcí České dědictví UNESCO za rok 2021.

•  ZM schválilo účetní závěrku města Krupka za rok 2021.
•  ZM schválilo rozpočtovou změnu č. 2/2022, obsahující roz-

počtová opatření pod čísly 9–13, která celkem zvyšují pří-
jmovou i výdajovou část rozpočtu o částku 1 738 000 Kč dle 
předloženého návrhu.

•  ZM schválilo vzdání se práva a prominutí pohledávky v cel-
kové výši 323 265,52 Kč za dlužné nájemné za užívání bytové 
jednotky a plnění s tím spojená, z důvodu úmrtí a zastavení 
dědického řízení pro nemajetnost.

•  ZM vzalo na vědomí žádosti o poskytnutí neinvestiční dota-
ce z Fondu regenerace pro rok 2022.

•  ZM vzalo na vědomí zápisy z jednání finančního výboru ze 
dne 2. 5. 2022 a 16. 5. 2022.

•  ZM vzalo na vědomí zápisy z jednání kontrolního výboru ze 
dne 3. 5. 2022 a 3. 6. 2022. /red/

Zprovozněny
nové webové stránky města 
Krupka pro turistiku
Město Krupka jako součást Hornického regionu Erzgebirge/Krušnohoří, 
památky zapsané na  Seznam světového dědictví UNESCO, zintenzivňuje 
práci na rozvíjení a modernizaci služeb v oblasti cestovního ruchu. Jedním 
z čerstvých počinů je vytvoření samostatných webových stránek města pro 
turistickou a cestovatelskou veřejnost na doméně visitkrupka.cz.
„Tato adresa byla vybrána dle osvědčeného mezinárodního vzoru, podobně 
jako visitlondon.com, visitberlin.de, visitprague.cz, visitteplice.cz a  další,“ 
vyjmenovává zdroje inspirace místostarosta Krupky Rostislav Kadlec.
Nové stránky jsou vytvořeny na  úrovni nejnovějších technologií a  trendů, 
a tak fungují na počítači i telefonu, a zvou k návštěvě Krupky nejen odpo-
vídajícím informačním obsahem, ale také atraktivním obrazovým mate
riálem. Roman Zima, Lenka Navrátilová

Nový traktor
v areálu městského stadionu
V areálu městského stadionu se bude prohánět nová posila. Společnost SPORT KRUPKA, s.r.o., 
se po 15 letech rozloučila se starým traktorem a zakoupila nový, který bude pečovat o sportovní 
a travnaté plochy v areálu.
„Takovýto traktor se dá bezpochyby označit za  investici sloužící veřejnému účelu a  sportov-
ním zájmům na území města jako celku a je nezbytnou součástí každého sportovního areálu. 
Provádějí se s ním téměř všechny důležité operace na fotbalovém a atletickém trávníku jako je 
sekání, dosévání, vyčesávání, zatahování povrchu kovovou rohoží, hnojení, chemické ošetření 
a údržba okolních travnatých ploch. Důležitý je také pro odhrnování sněhu v zimních měsících 
a odvážení a přivážení materiálu,“ vysvětlil jednatel společnosti Zdeněk Saifert. /red/

Prohlídky městské památkové 
zóny s průvodcem
Vydejte se na  45minutovou procházku po  historické části města Krupka 
s průvodcem. Uslyšíte zajímavosti ze slavné minulosti spjaté s těžbou cíno-
vé rudy, dozvíte se, jak se ve městě žilo v dávných časech, seznámíte se s pa-
mátkami a nahlédnete do kostela Nanebevzetí Panny Marie, který je možné 
navštívit pouze s průvodcem!

Program:  zastávka u sochy sv. Františka Xaverského
  prohlídka areálu hradu Krupka
  nahlédnutí do kostela Nanebevzetí Panny Marie
  zastávka u hasičského muzea
  zastávka u kostela sv. Ducha.

Prohlídky s průvodcem:
od středy do neděle vč. v 10, 11, 13, 14, 15 a 16 hodin.

Ceník: Kategorie  Cena za osobu
 Dospělý 100 Kč
 Dítě 6–15 let, student, senior 65+, TP, ZTP, ZTP/P 50 Kč
 Dítě do 5 let včetně 0 Kč

Objednání prohlídek, platba a výchozí místo:
Infocentrum Hornické krajiny Krupka, Husitská 722. Tel.: +420 417 553 868.
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Rozhovor se starostou města 
Zdeňkem Matoušem

Největší a nejvýznamnější sportovní událost roku, olympiáda všech 
našich škol, by letos oslavila už dvacetileté jubileum.  Minulé dva 
ročníky však bohužel zhatil koronavirus. Tentokrát se už ale opět 
celý areál městského stadionu zaplnil stovkami zdejších mladých 
sportovců. Nezlenivěly děti během té dlouhé přestávky s  on-line  
výukami a různými omezujícími zákazy?
Během všech tří soutěžních dnů se ukázalo, že rozhodně ne. Naopak, 
v každém závodě či utkání se potvrzovalo, jak moc všem pohyb a sporto-
vání chybělo, a jak se tedy na tuto příležitost těšili. Každý minulý ročník 
se bojovalo s velkým nasazením a urputností o body do celkové klasifi-
kace pro získání putovního poháru, ale letos to bylo ještě markantnější 
a silnější. Zřetelné to bylo hlavně u těch nejmladších školních ročníků, 
s  jakou vervou se snažily a makaly. Velké emoce byly silné také na tri-
bunách a kolem atletické dráhy, ten rachot při povzbuzování byl určitě 
slyšet po celém městě. Pro nás organizátory a všechny zapojené spolu-
pracovníky, rozhodčí i učitele to sice znamená dost náročné práce jak při 
přípravě her, tak i při jejich průběhu, ale rozhodně to stojí za to. Ten hu-
ronský pokřik při vyhlašování vítězů v každé disciplíně či soutěži, a pře-
devším při předávání putovního poháru reprezentantům nejúspěšnější 
školy, to je opravdu parádní odměna.

Před nedávnem byla dokončená poslední etapa vybavování všech 
obyvatel městských pečovatelských domů bezpečnostními „SOS 
tlačítky“. Co tento projekt tedy přináší?
Pro všechny klienty v našich zařízeních péče o seniory jsme postupně 
zajistili jejich vybavení speciálními „pomocníky“, plnícími funkci jejich 
ochrany při mnoha mimořádných událostech. Každý z  nich má nyní 
k dispozici v podstatě náramek, umožňující nepřetržitou online komu-
nikaci s pultem centrální ochrany u naší městské policie. Ať už to jsou 
nějaké zdravotní problémy, úraz, nehoda, nebo prostě situace, která si 
vyžaduje okamžitou pomoc, jež zdaleka pokaždé není nablízku či kdy si 
s ní starší člověk neví rady. Zapnutím tlačítka dojde k přímé komunika-
ci se strážníky u pultu centrální ochrany, a ti okamžitě reagují. Nejprve 
zjišťují důvody aktivace zařízení, a poté už začínají řešit konkrétní pro-
blém. Nejčastěji se k identifikované osobě vyšle hlídka, která má ve své 
výbavě jak univerzální klíče od všech bytů a místností v pečovatelských 
domech, tak i  základní vybavení k  některým záchranným zdravotním 
zásahům. Za situace, kdy je nutný převoz do zdravotnického zařízení, je 
okamžitě informován i někdo z rodinných příslušníků či nějaká opráv-
něná osoba. Ale nemusí se jednat jenom o dramatické věci, mohou to být 
i různé jiné případy, zabouchnuté dveře, ztracené klíče a podobně. Hlav-
ní prioritou tohoto systému je řádové zvýšení bezpečnosti u našich seni-
orů, kteří jsou nejohroženější skupinou obyvatel. A nesmím zapomenout 
ještě na  jednu důležitou věc. Do  budování celého systému se velkým 
finančním podílem zapojil náš dlouholetý partner, společnost KNAUF 
INSULATION, a  především ředitel jejího zdejšího závodu Ing.  Brázda. 
Za vedení města i všechny vybavené seniory rád a upřímně děkuji.

Naši městští strážníci jsou však i jinak „strážnými anděly“. Pomo-
cí mobilních defibrilátorů nedávno zachránili život jedné mladé 
ženě...
V těchto případech se pokaždé potvrzuje vysoká profesionalita a kvalifi-
kace našich strážníků. I tentokrát to rychlý zásah a použití přístroje AED 
dokazuje. Ve spolupráci se Zdravotnickou záchrannou službou Ústecké-
ho kraje funguje neocenitelná a skvělá pomoc, na kterou se můžeme po-
každé spolehnout. To je určitě velmi dobrá zpráva pro naše spoluobčany.

Děkujeme za rozhovor. /red/

Provoz Klubu seniorů v KODUSU 
byl zahájen
Začátkem června byla slavnostně zahájena činnost klubu pro seniory v nově 
zrekonstruovaném komunitním domě pro seniory KODUS. Klub bude slou-
žit pro společenskou, kulturní a  jinou zájmovou činnost seniorů žijících 
na území Krupky. 
„Spokojený život našich seniorů je pro nás jednou z priorit a snažíme se pro 
to dělat maximum. Od kvalitního bydlení po zábavné akce, které pravidel-
ně pořádáme,” uvedl místostarosta Krupky Karel Rouček, který má danou 
 oblast na starosti. /red/

SOS tlačítka pro seniory nově 
i v KODUSU 
Město Krupka ve spolupráci s Městskou policií Krupka, společností KNAUF 
INSULATION, spol. s r.o. a Pečovatelskou službou Krupka spustilo před ča-
sem pilotní projekt tzv. SOS tlačítek v domech pro seniory. Tentokrát byla 
předána v  komunitním domě pro seniory KODUS. SOS tlačítka zvyšují 
ochranu a  péči o  život našich seniorů. Hlavně v  případech, kdy mají tele-
fon v  nedostupné vzdálenosti, mají jakékoliv zdravotní potíže a  potřebují 
si rychle zavolat pomoc. Přístroj je velmi jednoduchý na ovládání, funguje 
místo hodinek na stisknutí jednoho velkého tlačítka. /red/

DŮLEŽITÉ!
OD 1. 8. 2022 DOCHÁZÍ KE ZMĚNĚ SVOZU 
BIO ODPADU.
SVOZOVÉ DNY NAJDETE NA WEBOVÝCH 
STRÁNKÁCH MĚSTA KRUPKA V SEKCI ODPADY
NEBO VOLEJTE ODBOR SPRÁVY MĚSTA
417 803 152, p. Helísková.
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MĚSTSKÁ POLICIE

Odložený pes
Operační středisko přijalo telefonické oznámení, že v neobyd-
lené části Krupky u pole je u sloupu přivázaný pes. Na místo 
byla vyslána hlídka, která pejska nalezla a od sloupu odváza-
la. Pejsek byl zanedbaný, žíznivý a  hladový. Na  pejska se ale 
po  tomto stresujícím zážitku usmálo štěstí, když hned našel 
nový domov u lidí, kterým se na první pohled zalíbil. 

Pytláci na Vápence
Na  operačním středisku byla přijata telefonická žádost člena 
rybářské stráže o součinnost na rybníku Vápenka, kde je pode-
zření na nelegální chytání ryb. Následně se po příjezdu hlídky 
podezření na nelegální chytání ryb potvrdilo. Po zadokumen-
tování a zpracování celé události, byla čtveřice rádoby rybářů 
oznámena příslušnému správnímu orgánu, kde se budou ze 
svého jednání zpovídat.

Odtah vozidla
Na  základě přijatého oznámení o  stojícím vozidle na  místě 
vyhrazeném pro vozidla označená parkovacím průkazem pro 
osoby se zdravotním postižením byla na uvedené místo vyslá-
na motorizovaná hlídka, která na místě zjistila vozidlo bez pat-
řičného označení, které bránilo v zaparkování vozidlu, pro které 
bylo místo určeno. Strážníky bylo na  místo přivoláno vozidlo 
odtahové služby, které špatně parkující vozidlo naložilo a od-
vezlo na záchytné parkoviště. Následně se na oddělení měst-
ské policie dostavil majitel odtaženého vozidla a věc s ním byla 
vyřízena.

Záchrana labutě
Na operační středisko bylo přijato oznámení rybáře o divném 
chování labutě na vodní nádrži Kateřina. Na místo byla vyslána 
hlídka, která potvrdila, že chování labutě není opravdu normál-
ní. Na labuti bylo zřejmé, že pokaždé když zvedne hlavu, tak jí 
zase hlava poklesne. Rovněž bylo patrné, že labuť je neustále 
na jednom místě. Hlídka tedy na místo přivolala hasiče, kterým 
se za pomoci člunu podařilo labuť odchytit. Strážníci poraně-
nou labuť převezli na oddělení městské policie a následně byla 
vyrozuměna záchranná stanice FALCO Litoměřice, jejíž pracov-
níci si labuť převzali a poskytli jí potřebnou zdravotní péči.

Nepřihlášený pes
Při jedné z prováděných kontrol pejskařů hlídka zjistila majite-
le pejska, který nemohl prokázat, že má svého mazlíčka řádně 
přihlášeného na městském úřadě. Hlídka následně z evidence 
zjistila, že majitel pejska si nesplnil svou povinnost a pejska ne-
přihlásil a toto zjištění předala příslušnému odboru městského 
úřadu k řešení. 

Jiří Petrák, ředitel

Vosy mají rády uniformy
Máme zde opět období vosích hnízd a jejich likvidace. Naši ha-
siči mají v náplni práce řešení tohoto nebezpečí na veřejném 
prostoru a budovách a od začátku června vyjeli z  tohoto dů-
vodu třikrát. Jednou zasahovali v  lesoparku v Maršově a dva-
krát likvidovali hnízda pruhovaného bodavého hmyzu v rámci 
obvodního oddělení Policie ČR, přičemž poprvé čtyři hnízda 
a podruhé dvě!

V Soběchlebech někdo neumí pořádně típnout 
vajgl
Od začátku června byli naši hasiči povoláni k šesti požárům trá-
vy nebo sena, vždy ale díky rychlému výjezdu a zásahu během 
jednotek minut od nahlášení byl oheň zkrocen, aniž by napá-
chal větší škody. Zajímavé je, že ve čtyřech případech v rozmezí 
jednoho týdne byly cílem výjezdu pozemky v  blízkosti hřiště 
v Soběchlebech.

Roman Zima, Pavel Vácha

HASIČI

Defibrilátor krupských 
strážníků opět zachránil život
V pondělí 20. 6. 2022 dopoledne zasahovala hlídka strážníků krupské 
městské policie u  případu srdečního kolapsu, který postihl mladou 
ženu. Strážník Lumír Hanauer se svojí kolegyní Blankou Slezákovou 
dorazili rychle na  místo a  pomocí defibrilátoru se jim podařilo ženu 
resuscitovat a  následně předat záchranářům k  dalšímu ošetření. Prá-
vě rychlost zásahu je v  případě srdečních příhod klíčovou záležitostí. 
S  kaž dou minutou prodlení se šance na  úspěšnou defibrilaci snižuje 
zhruba o deset procent.
„Moc mě těší, že pomůžeme. Už jsem zažil několikrát úspěšnou záchra-
nu lidského života. Oproti tomu bych rád zmínil, že tohle je jeden z cílů 
naší práce, proto nás mrzí, když řešíme malichernosti a zbytečné sou-
sedské hádky. Chceme být raději neustále připraveni k včasnému zása-
hu u důležitějších a závažnějších případů,“ okomentoval událost Lumír 
Hanauer, který je již 16 let městským strážníkem.
V roce 2009 se Město Krupka připojilo do projektu „Včasné defibrilace 
prostřednictvím městské policie“. Postupně byly získány první tři pří-
stroje AED. Od té doby se začala rozvíjet úzká spolupráce se Zdravotnic-
kou záchrannou službou Ústeckého kraje v rámci projektu „Chráníme 
to nejcennější“. V této souvislosti Město Krupka obdrželo na konci roku 
2013 pro městskou policii první AED, které již bylo kompatibilní s part-
nerskou záchrannou službou. Díky dlouhodobé a  úspěšné vzájemné 
spolupráci tedy není náhodou, že nové AED dostala právě naše městská 
policie. Například v roce 2020 byla Městská policie Krupka aktivována 
pro rychlé zásahy celkem ve 33 případech od dispečinku Zdravotnické 
záchranné služby Ústeckého kraje. /red/

Městská policie Krupka 
„CHRÁNÍ TO NEJCENNĚJŠÍ“
Velké překvapení ve  formě velkého dortu s  osobním poděkováním se 
dostalo Městské policii Krupka, jejíž strážníci Miroslav Novák, Ladislav 
Janík, Milena Doubková a Lukáš Bobysud byli dne 28. 6. 2022 vysláni 

dispečinkem Zdravotnické 
záchranné služby Ústec-
kého kraje k  pacientovi 
v  ohrožení života po  pobo-
dání několika vosími ži-
hadly a do příjezdu sanitky 
a příletu vrtulníku ZZS po-
skytovali pacientovi první 
pomoc.
Jsem velice hrdý na všech-
ny strážníky Městské poli-
ciie Krupka a na jejich prá-
ci, kterou přispívají byť jen 

drobným dílem záchranné službě při záchraně lidských životů. 
Chtěli bychom popřát panu Milanu Figedimu hodně zdraví, a poděko-
vat mu za překrásný dort s milým věnováním Městské policii Krupka, 
který nás překvapil a velice potěšil. 

Jiří Petrák, ředitel
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Hornický region Erzgebirge/Krušnohoří 
je památkou světového dědictví UNESCO
V sobotu 6. července 2019 byly hornické památky v saském a českém 
Krušnohoří zapsány na Seznam světového dědictví UNESCO. 

Historie a sláva krušnohorského hornictví
ZPŮSOBY DOBÝVÁNÍ RUD, ŠTOLY A ŠACHTY 

RÝŽOVÁNÍ
Stejně jako zlatokopové na  Divokém západě o  ně-
kolik set let později, získávali horníci v  dávných 
dobách rudy rýžováním. Pracovali podél potoků, 
kde překopávali naplaveniny a  získanou horninu 
pak proti proudu v  mělkých mísách promývali. 
Povrchovým pozůstatkem rýžování jsou takzvané 
sejpy, skládky hlušiny (hlušina je vytěžený nezužit-
kovatelný materiál), které se v terénu jeví jako malé 
kopečky. Jsou dochované u Božího Daru a také v bý-
valých krupských revírech. Na téma „Krupka, součást památky UNESCO“

se ptáme místostarosty Krupky,
Rostislava Kadlece
Je čas letních prázdnin a dovolených. Máte pro čtená-
ře nějaký tip na „unescový“ výlet v rámci Hornického 
regionu Erzgebirge/Krušnohoří? 
Samozřejmě, že mám. Památky, které jsou součástí 
Hornického regionu Erzgebirge/Krušnohoří, jsem 
měl možnost si prohlédnout na české straně všech-
ny a na saské velkou část. Velmi se mi líbila oblast 
hornické krajiny v okolí Božího Daru a Horní Blat-
né. V  typické krásné krušnohorské krajině i  laik 
u Božího Daru objeví pozůstatky rýžování v podobě 
sejpů, přes starobylé rýžoviště cínové rudy vede na-
učná stezka Božídarské rašeliniště, kterou lze projít 
pěšky po  dřevěných lávkách. Stezka je dlouhá jen 
něco přes 3 km, takže ji zvládne každý. V  důlním 
revíru Blatenský vrch mohu doporučit Vlčí jámy. 
Ty mě opravdu ohromily! Jde o 120 metrů dlouhou 
a  20 metrů hlubokou „propast“ s  takzvanou Le-
dovou jámou, na dně které se drží po celý rok sníh 
a led. Jámy jsou přístupné po lesní cestě, která vede 
až do města Horní Blatná. V hornické krajině Aber-
tamy – Boží Dar – Horní Blatná je možné navštívit 
doly Mauritius a Johannes, ovšem pozor, prohlídka 
není vhodná pro klaustrofobiky. A  ještě bych měl 
pro čtenáře jeden tip a tím je vápenka v Háji u Louč-
né pod Klínovcem. Jde o přidružený objekt Hornic-

Metoda rýžování (Agricola)

ČERVENEC–SRPEN 2022

DOBÝVÁNÍ Z POVRCHU
Kromě rýžování se ruda až do  počátku 15. století 
dobývala hloubením jam z povrchu a to z nejsnáze 
dostupných ložisek při výstupech rudních žil. Hor-
níkům se tehdy někde říkalo i jamníci. 
 
HLUBINNÁ TĚŽBA
Od  15. století se rudy začaly dobývat i  z  podzemí. 
Hlubinná těžba byla prováděna systémem ražených 
vodorovných štol a  svislých šachet. Jako první se 
razila úzká a  nízká chodba, takzvaná kutací štola, 
která se postupně rozšiřovala. Horníci zde museli 

kého regionu E/K, ale určitě stojí za vidění. Po pří-
jemné procházce lesem na vás vykoukne opravený 
komplex dvou šachtových pecí a dalších provozních 
budov. Prohlídku s průvodcem je možné si objednat 
na webu města Loučná pod Klínovcem.
A  samozřejmě bych všem, kteří ještě nebyli v  naší 
krupské štole Starý Martin, doporučil ji navštívit. 
Jde o památku, na kterou můžeme být opravdu hrdí.

Pokračování v příštím vydání Radnice.

Rostislava Kadlece se ptala Lenka Navrátilová

Dobývání z povrchu (Agricola)

Kamenná deska z dědičné štoly Dürrholz 

Sejpy u Božího Daru 

pracovat vleže nebo vsedě. V  Krušnohoří se nej-
častěji používala technika těžby štolami vedenými 
od  výchozu na  svahu směrem po  žíle. Z  hlavních 
nebo také sledných štol se razily propojovací šachty 
a překopy, čímž vznikala několikapatrová důlní díla, 
kde se těžilo na několika dobývkách najednou.
 
SÁZENÍ OHNĚM, ŽÁROVÁ METODA
Při těžbě si k narušení skály pomáhali horníci žáro-
vou metodou neboli sázením ohně. Studenou horni-
nu rozpálili pomocí ohně z přistavěných dřevěných 
hranic, poté nechali skalní masiv opět vychladnout. 
Prudké změny teploty způsobily v hornině trhliny, 
ze kterých se pak o  něco lépe rubalo. Povrch skal-
ního masivu se trhal také zatlučenými dubovými 
klíny, které se polévaly vodou, a jejich bobtnání pak 
zapříčinilo vznik prasklin. 

DĚDIČNÉ ŠTOLY
Ve druhé polovině 15. století začaly vznikat dědičné 
štoly, které vedly přes několik rudných polí a slouži-
ly k  jejich odvodňování a odvětrávání. V Krupce se 
dochovala dědičná štola Dürrholz, která je součástí 
štoly Starý Martin.

Lenka Navrátilová

Vápenka v Háji u Loučné
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PRAVIDELNÝ ROZHOVOR
S KRUPSKÝM OBČANEM

Od ledna jsme zařadili novou rubriku, která bude nabízet v  každém vydání rozhovor 
s krupským občanem, který se například podílí na rozvoji našeho města či svými akti-
vitami propaguje Krupku v širším okolí. Do tohoto projektu bychom chtěli zapojit naše 
čtenáře a krupskou veřejnost. Pokud máte tip na občana, se kterým bychom mohli udě-
lat interview, neváhejte nás kontaktovat na e-mailu katerina.osvaldova@mukrupka.cz 
a my se ho pokusíme oslovit.

Klaus Thuma:   

„Získávání materiálů a informací
je dobrodružství, ale i dřina“
Krupku zná dokonale. Je velkým odborníkem 
na její historii a spoluautorem publikací Krupka 
horní, muzejní, Krupka horní nekrálovská, Krup-
ka bohatá i  strádající, Krupka v  městských kni-
hách a  Krupské střelecké bratrstvo. Patří k  čle-
nům Občanského spolku Královské Horní Město 
Krupka, kde se podílel na vydávání kalendářů se 
starými pohlednicemi. Klaus Thuma, kterému 
bude letos 83 let a který je vášnivý sběratel his-
torických dokumentů o  Krupce, přispěl velkou 
měrou k  získávání a  následnému publikování 
zajímavých informací z krupské historie.

Odkdy žijete v Krupce, jak jste prožil školní léta a kam 
dál vedly Vaše životní kroky?
Narodil jsem se v  nemocnici v  Teplicích a  krup-
ským občanem jsem od malička. Můj otec byl Ně-
mec a  maminka Češka. Chodil jsem na  ZŠ Masa-
rykova a  od  třetí třídy jsem přešel na  ZŠ Teplická. 
Vzhledem ke  změně školství z  osmiletky na  deví-
tiletku jsem ještě absolvoval jeden rok na  „Masa-
ryčce“ pod vedením pana ředitele Sysla, ze kterého 
jsme měli velký respekt a oprávněně je považován 
za učitelskou legendu. Potom jsem zamířil do učení 
v Meziboří, kde jsem studoval chemický obor, kte-
rý byl zaměřen na výrobu syntetických paliv. Svou 
školní část života jsem zakončil na Střední průmy-
slové škole chemické v Ústí nad Labem. Do svého 
prvního zaměstnání jsem nastoupil do  krupské 
porcelánky. Největší část své profesní kariéry jsem 
strávil na plynárně v Úžíně. Po jejím zavření jsem 
byl ještě čtyři roky na teplárně v Novosedlicích.

Vaše jméno je v  Krupce spojené především s  historií 
a  průvodcovstvím. Jak jste vlastně zahájil tuto vý-
znamnou část svého života?
První informace o  historii jsem dostával od  rodi-
čů, ale jako dítě jsem měl samozřejmě jiné zájmy. 
Během své pracovní kariéry na  Úžíně jsem na  to 
neměl čas. Občas jsem si přečetl od  táty nějaké 
německé brožury o Krupce a Bohosudově. Naplno 
jsem se tomu začal věnovat až v penzi v roce 2007, 
kdy jsem nastoupil do krupského muzea jako prů-
vodce. Velkou zásluhu na  tom má tehdejší kroni-
kářka města paní Mrázková, se kterou jsem se znal 
díky společnému zájmu o  krupskou historii. Když 
se muzeum v roce 2017 uzavřelo, začal jsem prová-
zet na kostele sv. Anny, kde působím doteď.

Podílel jste se na  několika publikacích o  historii 
Krupky. Kde a  jak jste získával tyto cenné informace 
a jak to celé probíhalo?
Již od  dětství ovládám německý jazyk a  to byl 
první předpoklad, jak získat dostatek zajímavých 
informací. Od  otce jsem měl spoustu knih v  ně-
meckém originále. Například Dějiny Krupky, které 
vydal v roce 1868 Hermann Hallwich, nebo Dějiny 
Střeleckého spolku krupského a  Dějiny kostela sv. 
Anny i  mnoho dalších drobných brožurek či pů-
vodních turistických průvodců. Dále jsem čerpal 
z  knih v  teplickém muzeu a  dost publikací jsem 
také získal přímo od lidí, kteří by je klidně vyhodili 
do koše. Takto jsem „ukořistil“ třeba knihu Průvod-
ce Bohosudovem z roku 1836. Získávání materiálů 
bylo kolikrát doslova dobrodružné a spojené s ně-
jakou historkou. Jeli jsme například do Národního 
archívu v  Praze, kde jsme našli katastrální mapy 
Krupky z roku 1843, ze kterých se toho dalo mnoho 
vydedukovat pro naši tvorbu, a  úplnou náhodou 

jsme zde objevili vzácnou mapu panství Soběchle-
by z roku 1573. Mnoho zajímavostí jsme vyčetli ze 
svazku Horní kniha města Krupky z roku 1571, ulo-
ženého v  muzeu v  Duchcově, kde nám zapůjčení 
zařídil Jiří Wolf z  teplického muzea. Prvním, kdo 
mě přizval do  publikační činnosti, byl můj spolu-
žák Jirka Stehlík. On měl po svém otci, který tvořil 
Hasičskou kroniku Krupky, nadání vše sepsat a dát 
tomu literární tvář. Já jsem se snažil získávat in-
formace a  překládat, byť to mnohokrát byla velká 
dřina. Ještě nám pomáhal další spolužák, od  roku 
1968 v  Německu žijící Klaus Pfauter, který knihy 
opatřoval ilustracemi. Když jsme například tvořili 
knihu o  krupských střelcích, tak se nám podařilo 
získat v  německém originále stanovy Střeleckého 

spolku, ale nebyli jsme schopni je přeložit. Odbor-
níci na  germanistiku také selhali, až jsme se dostali 
k  jednomu profesorovi z  Českých Budějovic, který 
nám to s radostí úspěšně přeložil. Posledním člově-
kem, který nám dělal definitivní češtinářské opra-
vy, byla paní Mrázková díky své učitelské profesi.

Zažil jste během průvodcovství v  krupském mu-
zeu nějaké zajímavé situace, a  jak se vlastně těšíte 
na jeho znovuotevření?
Bylo jich mnoho. Nejvíce vzpomínám na  situaci, 
kdy mi volali z krupského hradu, že by chtěl do mu-
zea celý zájezd z Německa. Když dorazili, tak mi ří-
kali, že jsou rodina Glatzů a jestli je znám. Řekl jsem 
jim, že samozřejmě znám, jelikož se jednalo o zná-
mý rod, který byl povýšen do  šlechtického stavu 
a který byl v Krupce vlastníkem Starého dvora. Na-
čež mi bylo řečeno, že jich je tady 30 a jsou všichni 
Glatzové. Oni se dali dohromady z celého Němec-
ka, aby se přijeli podívat do  Krupky, což je přímo 
neskutečné. Co se týká znovuotevření muzea, tak se 
samozřejmě těším, protože jsem si k němu během 
průvodcovských let vytvořil silný vztah a  moc mi 
na tom záleží.

Máte ještě nějaké další záliby? Jak si užíváte v důcho-
du?
Koníčků mám hodně. Mám zahradu, kterou je třeba 
udržovat. Mým největším koníčkem je fotografo-
vání krajiny. Chodím různě po horách a fotím. Do-
konce jsem dříve jezdil na lyžích, abych se snadněji 
dostal do míst, kde bylo možné vyfotit něco zajíma-
vého. Velký úlovek se mi podařil jednou z  Prame-
náče, odkud bylo možné vidět krásně až na Sněžku. 
A  samozřejmě si užívám rodinu včetně vnoučat 
a pravnuka. /red/
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Významní a slavní návštěvníci XVIII. díl

HISTORICKÉ OKÉNKO

V  této rubrice si připomínáme a představujeme významné osob-
nosti, které navštívily naše město a zanechaly v něm svou stopu.

Sir Andrew Crombie Ramsay (1814–1891)

Věhlasný skotský geolog je v knize hostů krupského 
hradu zapsán několikrát, Krupku navštívil mezi lety 
1880 až 1885. 
Andrew Crombie Ramsay se narodil ve skotském 
Glasgow. Jeho otec William Ramsay pocházel ze 
starobylého rodu barvířů, matka Elisabeth Crombie 
byla dcerou spisovatele z  Edinburghu. Rodiče své 
čtyři děti vedli k  lásce k  přírodě, vědě a  literatuře. 
Andrewa poslali v 9 letech do farní školy v Saltcoats, 
vesnici na pobřeží Ayrshire. Chlapec byl drsnou kra-
jinou nadšený, musel se však vrátit zpět do Glasgow, 
aby pokračoval ve  studiu na  gymnáziu. Roku 1827 
zemřel otec William a rodina se dostala do těžkostí. 

A. C. Ramsay (Wikimedia)

ČERVENEC–SRPEN 2022

Ramsayho kniha Fyzikální geologie a geografie Velké Británie 
(Wikimedia)

Foto geologa s jeho nákresem (Wikimedia)

Sir Andrew Crombie Ramsay (Wikimedia)

Nadaný Andrew tak po absolvo-
vání gymnázia místo na univer-
zitu nastoupil do  zaměstnání, 
pár let také neúspěšně podnikal. 
Geologií se začal intenzivně za-
bývat během dovolené na ostro-
vě Arran, kde se věnoval výzku-
mu místních hornin. Vytvořil 
geologický model ostrova, který 
mu zajistil členství v  British 
Geological Survey (instituce za-
měřená na geologický průzkum 
Velké Británie), kde pak i  jako 
ředitel pracoval dlouhých 40 let. 
Jeho hlavní badatelskou oblastí 
byl Wales, který celý podrobně 
zmapoval a  výsledky své práce 
sepsal do knihy Geologie sever-
ního Walesu (1866). Zabýval se 
stratigrafií, tedy geologickým 
oborem, který studuje sled vrs-
tev hornin, jejich vzájemné vzta-
hy a  stáří. Zajímal se o  proble-
matiku působení ledu a ledovců 
na krajinu z hlediska denudace, 
tedy eroze a zvětrávání zemské-
ho povrchu. Poznatky na  toto 
téma zpracoval v  knize Ledov-
ce ve  Švýcarsku a  Severním 
Walesu (1860). Materiál sbíral 
i  v  německém Schwarzwaldu. 
Mnohé z  jeho průkopnických 
teorií byly přijaty s  nadšením, 
ovšem některé se s pochopením 
a uznáním akademiků nesetka-
ly. Jisté je, že jeho vědecké dílo se zapsalo do historie 
geologie a přispělo k jejímu rozvoji. Byl dlouholetým 
členem Britské geologické společnosti, stal se profe-
sorem geologie na londýnské univerzitě, přednášel 
geologii na  báňské univerzitě, kde byl jmenován 
generálním ředitelem a  získal titul doktora práv 

na  univerzitě v  Edinburghu. Za  svou práci byl An-
drew Crombie Ramsay vyznamenán Wollastonovou 
medailí Britské geologické společnosti a za zásluhy 
v oblasti rozvoje vědy roku 1881 povýšen do rytířské-
ho stavu. 

Lenka Navrátilová
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Anketa
„Podle informací, které 
kolují nejen po Krupce, má 
v plánu majitel pozemku 
pod biskupským gymnáziem 
vybudovat zde prostory 
a parkoviště pro nový 
obchod řetězce Lidl. Zajímá 
nás, zda je to pro vás, občany 
Krupky, dobrá zpráva?“

  „Jsme velice rády, že tento 
supermarket zde bude postaven. 
V této oblasti kromě večerek není 

žádný obchod k dispozici. Vítáme jej.“
Cecílie Beranová,

metodička předškolních klubů

Nejzajímavější komentáře 
z ankety v aplikaci 
MUNIPOLIS
(dříve Mobilní rozhlas) 
„Jako důchodce bez auta bych obchod 
typu Lidl velice uvítal.“

„Dobrý den, ráda bych měla v Krupce Lidl. 
Bydlím ve  Vrchoslavi a  kromě vietnam-
ských večerek tu nahoře vlastně nic není. 
V Unčíně je sice Penny a Tesco, ale je to až 
na  druhé straně, a  to radši jedem horem 
přes Proboštov do Lidlu. Bylo by super mít 
Lidl blíž. Děkuji, že Vás zajímá náš názor.“

„Určitě jsem pro Lidl, byl by to jediný pořád-
ný obchod v Krupce.“

„Další supermarket není zapotřebí, pro 
velikost města jako je Krupka bohatě sta-
čí velké supermarkety, které tu už máme 
(Tesco, PENNY...). Tyto zmiňované super-
markety u  nás v  Krupce určitě nepraskají 
pod nátlakem velkého množství zákazní-
ků. Využití této plochy pro podnikatelský 
záměr tohoto typu je konkrétně v  Krupce 
další nesmysl.“

„Bylo by hezké, kdyby okolo obchodu byla 
osázená zeleň, jelikož jí bylo hodně vykáce-
no z místa, kde bude obchod stát.“

„Nechci žádný jiný obchod v  Krupce. Lidé 
už nemají a  za  pár měsíců nebudou mít 
žádné peníze.“

„Aby to bylo co nejdříve.“

„Prostor by si zasloužil krásnou parkovou 
úpravu, neboť dříve tam byla krásná louka 
s ovocnými stromy. Prostor se nachází pod 
významným poutním místem.“ /red/

  „Určitě ano, Lidl by byl super…“
Dáša Antropiusová, švadlena

Po  novém supermarketu, a  speciálně Lidlu, 
touží skoro každý 
Téměř 90 % účastníků ankety uvedlo, že by 
uvítali v  Krupce pod biskupským gymnáziem 
nový supermarket, a z nich 88 % vyjádřilo, že by 
měli nejraději právě Lidl, naopak 3 % právě tento 
řetězec v oblibě nemají.
Od  respondentů, kteří mají k  tomuto novému 
projektu výhrady nebo jsou proti, nejčastěji 
v  komentářích zazněly obavy, že existence 
nového supermarketu poškodí místní malé 
provozovny nebo že se nehodí na  toto místo 
z  důvodu blízkosti národní kulturní památky, 
případně že by bylo vítáno spíše rozšíření 
městské zeleně.

Lidl zde není, přitom již vede
V otázce, kde měli respondenti rozdělit body mezi 
jednotlivé obchodníky s potravinami podle toho, 
kolik u nich utratí v průměru peněz, si prvenství 
připsal právě Lidl, kde dle odpovědí končí téměř 
čtvrtina kupní síly krupských občanů určené 
na potraviny, a to i přesto, že ho ve městě dosud 
nemáme. U  místních supermarketů, kde jsme 
čekali jasnou hegemonii, obhájilo stupně 
vítězů pouze stříbrné Penny, ale Tesco skončilo 
až na  pátém místě za  „nekrupským“ Albertem 
a Kauflandem.
Pokud pak sečteme útratu v  obchodech, které 
máme v Krupce, lze vyvodit, že „doma“ utratíme 
přibližně třetinu prostředků za  potraviny. 
V Teplicích necháme přibližně polovinu, zbytek 
pak jinde, a asi 3 % u německých sousedů.

Čtyři obchody střídá nejvíce občanů
Z  odpovědí respondentů ankety plyne, že 
nejvíce z  nás má „své“ čtyři oblíbené obchody, 
přičemž přesně polovina méně a  polovina více. 
Zajímavé je, že ne zcela zanedbatelná skupina 
(4 %) je tak konzervativní, že míří na nákupy vždy 
ke stejnému obchodníkovi.

Vyhodnocení ankety Lidl
Od 24. do 30. 6. 2022 se mohli občané prostřednictvím aplikace MUNIPOLIS (dříve Mobilní 
rozhlas) zúčastnit ankety na  téma záměru investora vybudovat objekt a  parkoviště pro 
nový obchod řetězce Lidl. Do  ankety se zapojilo 374 respondentů, což předčilo s  velkým 
náskokem i dosud vedoucí témata jako „Kino“ (156 respondentů) nebo „Gastronomie (142) 
a dokládá to velký zájem občanů o dané téma.

Nemuset na výlet kvůli drogerii
Pokud by v  rámci další fáze přibyly k  super 
marketu další obchody, nejvíce respondentů, 
dobrých 20 %, by si přálo mít za  humny dro-
gerii. Další v  pořadí účastníci ankety vypsali 
Pepco (9 %), oděvy (5 %) a  papírnictví (3 %). Dal-
ší padesátku různých obchodů a  služeb navrhli 
pouze jednotlivci. Je to ale překvapivě i  případ 
veřejných toalet, které sice jako chtěnou službu 
uvedl pouze jeden prozíravý respondent, přitom 
po nich toužíme někdy velmi silně všichni.

Děkujeme všem účastníkům ankety a  přejeme 
občanům spokojené nákupy, obchodníkům dobré 
živobytí a městu, aby bylo stále zvelebováno.

Roman Zima

Poděkování
Horníci jsou divný národ. V hoře se perou se ská-
lou v ponurém prostředí při slabém svitu kaha-
nu, nad hlavou desítky nebo i stovky metrů skály, 
a když vyjdou (vyfárají), dokáže i tak tvrdá povaha 
mít radost z kytičky. Proto je na štole máme i pro 
oko a radost návštěvníků. Mnohokrát děkujeme 
za květinový dar panu Václavu Krtkovi ze zahrad-
nictví v Duchcově. 
Děkujeme.  Pracovníci štoly. 
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13. srpna  od 13:00 hodin13. srpna  od 13:00 hodin
 RESTAURACE NA STŘELNICI KRUPKA

14:30 

13:00

16:00

17:30

19:00

20:30 

STARÁ ŠKOLA

LAST REBEL

COWER

Partneři: vstupné: 300 Kč

Ro k FestRo k Festc
Krupka 2 220
c
Krupka 20 22

DOCTOR VICTOR
Ladislav MENCL
Pavel ZIKMUND

Pořádá
K Z M K

Každý zaregistrovaný předškolák bude pasován
Mojmírem Maděričem na krupského školáka

Pasování predškoláku
na krupské školáky

ˇPasování predškoláku
na krupské školáky

ˇ

Zaregistrovat předškoláka k pasování bude možné od 10. června

až do 19. srpna v Městské knihovně Krupka nebo na telefonu:

             728 585 855 (neposílat SMS zprávy)

K registraci postačí nahlásit pouze celé jméno předškoláka a kontaktní
telefon. Z důvodu tisku pamětních listů podle jmen nebude pozdější
registrace možná.

Dne 28. 8. 2022 připravilo město Krupka

na Růžovém hrádku Krupka

PROGRAM DIVADELNÍ PŘEHLÍDKYPROGRAM DIVADELNÍ PŘEHLÍDKY

LÉTO S DIVADLEM

20222022

LÉTO S DIVADLEM

V KRUPCEV KRUPCE

KULTURNÍ ZAŘÍZENÍ MĚSTA KRUPKA

 VÁS ZVE NA DIVADELNÍ PŘEHLÍDKU

KULTURNÍ ZAŘÍZENÍ MĚSTA KRUPKA

 VÁS ZVE NA DIVADELNÍ PŘEHLÍDKU

Pátek 26. srpna  od 19:30 hodin KC Olympie Krupka

POPEL A PÁLENKA
autor: Bengt Ahlfors   hraje: DS Vojan Libice

Čtvrtek 1. září  od 19:00 hodin KC Olympie Krupka

CASANOVA NA DUCHCOVSKÉM ZÁMKU
autor: Karl Gassauer   hraje: DS Čapek Děčín

Čtvrtek 15. září  od 19:00 hodin KC Olympie Krupka

JACOBOWSKI A STJERBINSKI
autor: Franz Werfel   hraje: Rádobydivadlo Klapý

vstupné na všechna představení ZDARMA
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#krupkazijekulturou

MĚSTO KRUPKA VÁS ZVE

MARIÁNSKÉ POUTNÍ 

SLAVNOSTI 2022
SOBOTA 10. 9.

13:00

14:00

16:00

18:00

19:30

HOUFEK BAND

EWA FARNA TRIBUTE BAND

PONTIAC

O5 A RADEČEK

PETR KOLÁŘ

13:00 VYSTOUPENÍ FOTBALOVÉHO

TÝMU UMĚLCŮ
K. E. Gott, M. Pitkin, B. Slezáček,

M. Gulyáš, P. Peterová, P. Vojnar,

S. Hložek, L. Fejferová, J. Rámeš

VELKÁ SCÉNA 
MARIÁNSKÉ NÁMĚSTÍ

VELKÁ SCÉNA 
MARIÁNSKÉ NÁMĚSTÍ

15:00 VYSTOUPENÍ ZUŠ 

STANISLAVA ŠEBKA

WOOD HARMONY BAND
Vedoucí souboru Mgr. R. Arnold

NEW FACE
Vedoucí souboru P. Krs

SOUBOR FLÉTEN
Vedoucí souboru M. Vášová

,

NEDĚLE 11. 9.

13:00

15:00

16:00

16:30

17:00

17:30

18:30

Pirátské soutěže a dílničky pro děti

Hudba TFC Blues Gin

Pohádka BezeVšeho

Pasování pirátů do pirátské bandy

Řádění s tanečnicemi ze Srdcového esa

Hudba TFC Blues Gin

SHŠ Fénix, scénka k nalezení pokladu

MC KOLOSEUM KRUPKA
15:00

17:00

19:00

Mickey Mouse party

Šmoulové

ALIBI

PARK H. LINDNEROVÉ

DDM Krupka - Tvořivé dílničky pro děti

RANČ VĚTRNÉ ÚDOLÍ - Jízda na koních

13:00

13:30

14:00

14:30

15:00

15:30

Dravci skupiny Teir

Šermíři Fénix

Jezdecká skupiny ze statku El Šejn

/ukázka rytířských dovedností na koni/

Kejklířské vystoupení

Dravci skupiny Teir

Jezdecká skupiny ze statku El Šejn

/ukázka drezůry koní/

10:00 Fotbalový srandamač 

MÚ KRUPKA vs. TÝM UMĚLCŮ

DOPROVODNÝ PROGRAM
SLAVNOSTÍ 10. 9. - 11. 9.

PARK H. LINDNEROVÉ

PARK H. LINDNEROVÉ

MĚSTSKÝ STADION KRUPKA

14:00 ALIBI - hudební odpoledne

MC KOLOSEUM KRUPKA

POUŤOVÉ ATRAKCE

PRODEJNÍ STÁNKY

DOBOVÉ HRY

14:00



PARTY
PARTY 

v MC Koloseun

Krupka

Odpoledne plné her,

tancování a zpívání

KULTURNÍ ZAŘÍZENÍ MĚSTA KRUPKA POŘÁDÁ 

14. 8. 2022

od 14:00 hodin

Fotbalový srandamacFotbalový srandamač̌

MÚ KRUPKAMÚ KRUPKA
FOTBALOVÝ TÝMFOTBALOVÝ TÝM FOTBALOVÝ TÝMFOTBALOVÝ TÝM

UMĚLCŮ UMĚLCŮ--
MĚSTSKÝ STADION KRUPKA 11.9.2022
10:00–11:00 hod. Fotbalové utkání

Mestský stadion Krupka  ˇMestský stadion Krupka  ˇ
od  10:00 hodin11. zárí 2022ˇ od  10:00 hodin11. zárí 2022ˇ

Kamil Emanuel GOTT, Milan PITKIN, Michal GULYÁŠ,
Bořek SLEZÁČEK, Petra PETEROVÁ, Petr VOJNAR,
Stanislav HLOŽEK, Lada FEJFEROVÁ, Jiří RÁMEŠ
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Krupka očima sociálních sítíINSTAGRAM
Chceš zde svou fotku? Taguj nás na facebooku a instagramu: #krupkazije

Jak šel čas aneb Proměny zajímavých míst v Krupce 

Náměstí v Krupce
Vznik hornické Krupky se datuje na  počátek 
14. století, její sláva a  rozmach pak do  století 
15. a 16., kdy město bohatlo a vzkvétalo z těžby 
cínu. Krupské náměstí v centru městečka změ-

nilo několikrát svůj název. Dnešní Husitská uli-
ce se nazývala Koldicovská, Franze Josefa i Adol-
fa Hitlera. Mnoho starobylých měšťanských 
domů s  hrázděným patrem buď v  průběhu let 

podlehlo požárům nebo bylo po 2. světové válce 
zbouráno. Díky několika zbývajícím původním 
domům, bývalé budově radnice, zrenovované 
soše sv. Františka Xaverského a  kostelům však 
ráz někdejší horní Krupky zůstal zachován 
do dnešních dní. 

Lenka Navrátilová

Rok 2018

90. léta 20. století

Rok 2021

Kolem roku 2000V době 2. světové války

Kolem roku 2010

Krupka v 18. století Na počátku 20. století Kolem roku 1929

ČERVENEC–SRPEN 2022
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PODĚKOVÁNÍ

 Dne 6. července 2022 uplyne 
dlouhých 39 let, co nás navždy 
opustil náš milovaný tatínek, 

pan Jan Dlabal z Krupky.
Dne 8. srpna 2022 uplynou 

již 4 roky od úmrtí naší 
milované maminky, paní 

Jaroslavy Dlabalové. 
S úctou a láskou vzpomínají 

a nikdy nezapomenou děti Jana 
a Petr a ostatní příbuzní. 

Děkujeme všem, kteří 
vzpomenou s námi. 

Teď klidným spánkem 
odpočíváš. Utichlo srdce, zůstal 

jen žal, ten, kdo tě miloval, 
vzpomíná dál. 

Dne 8. července 2022 je to 5 let, 
co nás navždy opustila naše 

babička, prababička,
paní Erika Sochorová. 
Za celou rodinu děkuje 

za tichou vzpomínku vnučka 
Erika s rodinou.

Dne 8. července 2022 
vzpomínáme nedožitých 

52. narozenin a dne 8. srpna 
2022 již 32 let od tragické smrti 

našeho syna a bratra 
Martina Fiedlera. 

Stále vzpomínají maminka 
a sourozenci s rodinami.

Dne 9. července 2022 uplynulo 
5 let, co nás opustila naše drahá 

maminka a babička, paní 
Emília Kasalická. 

Vzpomínají dcery Martina 
a Dana s rodinami. 

Dne 9. července 2022 uplynulo 
30 let, co nás navždy opustil náš 

milovaný manžel, tatínek, 
pan Vladimír Jedlička. 

Stále vzpomínají manželka 
Hana a dcery Hana a Věra. 

Dne 11. července 2022 tomu bylo 
5 let, kdy nás navždy opustila 

paní Eva Venclovská. 
Kdo jste ji znali a měli rádi, 

vzpomeňte s námi. 
Rodina Venclovských. 

Dne 18. července 2022 by 
oslavil 76. narozeniny pan 

Rainer Mical z Unčína.
Kdo jste ho znali a měli rádi, 

vzpomeňte s námi.
Za celou rodinu dcera Erika.

Dne 18. července 2022 by 
oslavil pan Miroslav Týle 

80. narozeniny. Kdo jste ho znali 
a měli rádi, vzpomeňte s námi. 
S láskou vzpomíná manželka 
Jana a dcera Jana s rodinou.

Dne 20. července 2022 tomu 
budou dva roky, co nás náhle 
navždy opustil náš milovaný 

tatínek, dědeček a pradědeček, 
pan Bohumil Betka. Kdo jste 

ho znali a měli rádi, vzpomeňte 
s námi. S láskou a úctou… 
Dcera Renata s rodinou. 

Dne 25. července 2022 uplyne 
15 let, co nás navždy opustila 

naše maminka, paní Erna 
Strachová, roz. Rudolfová. Kdo 
jste ji znali, vzpomeňte s námi. 
Stále vzpomíná dcera Marcela 

s manželem Ivem a synem 
Jaroslavem. 

 Dne 28. července 2022 by oslavil 
své nedožité 80. narozeniny 

pan Klaus Hanzlíček.
S láskou vzpomínají manželka 

Kristina, dcery Petra a Silvie 
a vnučka Michaela.

Dne 29. července 2022 uplynulo 
již 7 let, kdy nás navždy opustil 

náš tatínek a dědeček 
pan Petr Walter. Kdo jste 

ho znali, vzpomeňte s námi. 
S láskou vzpomíná dcera Iveta 

a syn Petr s rodinami.

Dne 5. srpna 2022 je tomu již 
11 let co nás navždy opustila 

milovaná maminka, babička, 
paní Jarmila Tauscheová 

z Unčína. S láskou vzpomínají 
synové Erich a Petr s rodinami, 
sestra Anna a švagrová Jana. 
Vzpomeňte s námi, kdo jste ji 

znali a měli rádi.

Dne 16. srpna 2022 uplyne 
38 let, kdy nás navždy opustil 
náš drahý tatínek, dědeček, 

pan Václav Toman z Krupky. 
S hlubokou úctou vzpomínají 
syn Josef s rodinami a ostatní 

příbuzní.

Dne 20. srpna 2022 vzpome-
neme nedožitých 71 let našeho 
milovaného manžela, tatínka 
a dědečka, pana Františka 
Jančálka. Stále vzpomínají 
manželka, děti a vnoučata.

Dne 22. srpna 2022 
vzpomeneme první výročí 
úmrtí našeho milovaného 

syna Radima Valčuka. Nikdy 
nezapomeneme, že jsi tu byl. 
S láskou vzpomínají rodiče, 

sestra Monika s rodinou, 
babička.

 Dne 22. srpna 2022 uplyne 
18 smutných let, kdy nás navždy 
opustil náš milovaný syn a bratr 

pan Miroslav Týle. 
Kdo jste ho znali a měli rádi, 

vzpomeňte s námi. 
S láskou vzpomíná 

maminka Jana a sestra Jana 
s rodinou.

Dne 23. srpna 2022 uplyne 
rok, co nás navždy opustil náš 

milovaný tatínek, dědeček, pan 
Jiří Kučera. 

Kdo jste ho znali a měli rádi, 
vzpomeňte s námi. 

S láskou vzpomínají syn Jiří 
s manželkou, dcera Jana 

s manželem, vnoučata 
Barborka a Tomášek, 
a rodina Pokorných ze 

Soběchleb. 

VZPOMÍNKA

Dne 24. června 2022 oslavil náš kamarád, 
turista Alfred Zechel, významné životní 
jubileum 80 let. Do dalších let mu přejeme 
pevné zdraví, štěstí a hodně nových našla-
paných kilometrů. Alfréde, máme Tě rádi. 
Tvoji kamarádi turisti. Tvoje PARTA  

Pořadatelé dětského dne s  hasiči 
a  městskou policií v  Krupce by touto 
cestou chtěli poděkovat členům z kyno-
logického svazu ze Soběchleb, kteří se 
svými svěřenci předvedli parádní před-
stavení. Ještě jednou moc děkujeme. 

BLAHOPŘÁNÍ

Blahopřejeme naší úžas-
né kamarádce Janičce 
Šaškové ke krásným na-
rozeninám. Janičko, pře-
jeme Ti všechno nejlep-
ší, hlavně pevné zdraví, 
hodně pohody a optimis-
mu. Kdybychom měli po-
vědět o té nejlepší kama-
rádce, jakou poznal svět, 
nepřemýšleli bychom ani 
krátce, věděli bychom 
hned. Jsi to Ty, Janičko, a 
moc Ti za to všechno dě-
kujeme. Moc si Tě všichni 
vážíme. 
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HLAVNÍ OKRUH MILADA

D8

1000m200m0m

Wetlands
Mokřady a pobřežní vegetace

Grasslands
Travní porosty

Woodlands
Lesy

Agriculture land
Obhospodařované plochy

Recreation
Plochy rekreace

Hardscape and developed areas
Zpevněné a urbanizované plochy

Water
Vodní  toky a plochy

Parkoviště / Parking

Parkoviště - rozšíření / Parking extension

Vlak / Train

Bus / Bus

Sezónní přívoz / Ferry

Hlavní vstup / Main entrance

Hlavní vstupní cyklostezky / Main bike connections 

Hlavní vstupy pěší / Main pedestrian entrances

Krajinné intervence / Landscape interventions

Kemp / Camping

Chatky / Camping Cottage

Ubytování Penzion / Accomodation

Ubytování Hotel / Hotel

Karavany  / Camping caravans

Toalety / Toilets

Piknik / Picnic

Převlékárny / Changing rooms

Občerstvení / Kiosk

Restaurace

Správa území  /Administration

Molo / Pier

Záchranná služba / Emergency

Konferenční prostory / Conference

Ekologické centrum / Nature center

Komunitní centrum / Community center

Organická farma / Organic farming

Plavání / Swimming

Kayak / Kayaking

Cyklistika / Cycling

Půjčovna / Rental

Sportoviště / Sport area

Indoor sportoviště / Indoor sports

Hřiště / Playground

Venkovní posilovna / Outdoor gym

Bruslení / Skating

Bruslení - zima / Ice skating

Zimní otužování / Ice swimming

Sauna

Vodní sporty / Water sports

Masové sportovní akce / Mass events

Potápění / Diving

Plážové sporty / Beach sports

Odpočívadlo v krajině / Landscape shelter

Piknik v krajině / Landscape picnic area

Vyhlídka / Lookout

Rozhedna / Lookout tower

Pozorovatelna ptáků / Birdwatching area

Molo / Floating pier

Cesta krajinou / Hiking parh

Cesta mokřady / Wetland boardwalk

Cesta v korunách stromů / Tree walk

Kulturní program / Culture program

Landart

Venkovní kino / Outdoor Cinema

Venkovní divadlo / Outdoor theatre

Historické místo / Historical location

Místo pro velké akce / Large event area

Naučné místo / Educational area

Vodní plocha / Water surface

Vodní toky  / Streams

Mokřady a pobřežní vegetace / Wetlands

Louky - podmáčené louky / Wet meadow

Louky / Meadows

Louky - budoucí sukcese lesa / Medow - future woodland edge

Lesy - lužní les / Forest - riparian character

Lesy - přírodě blízký charakter lesa /
Forests - natural character

Lesy - smíšené vysázené / Forest - existing

Lesy - různé lesní typy (průběžná selekce dřevin)  /
Forest - various characters (selection of species)

Půda v režimu ekologického zemědělství/ Ecological farming

Extenzivní pastviny / Pastures

Pláž / Beach

Travnaté plochy rekreační / Grassland recreational

Plochy s rekreačním určením / Recreational areas

Zpevněné plochy / Hardscape

Zastavěné plochy / Built areas
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Pláž / Beach
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Lake Milada: Living landscape

The landscape of Lake Milada has undergone significant transformation in recent decades. The 
change from an agricultural to a mining landscape meant prosperity for the whole region, but at 
the same time, it also harmed the living, social and cultural environment. The exploitation of the 
original landscape due to the large-scale surface mining in the entire Most Basin changed the 
natural development of the area and its internal connections forever. Surface coal mining reflected 
the society and its needs fifty years ago, and the Most Basin area offered an exceptional opportunity 
to meet these needs. Today, the post-mining transformation brings with it many new challenges for 
the region and at the same time provides an excellent opportunity to demonstrate the will of today’s 
society to generate new landscape values for future generations.

Lake Milada has a unique opportunity to become a pioneer for the future reclamation of mining 
areas and demonstrate the future transformation’s critical values in the entire region. The decision 
to formulate a vision for the site reflects the will to act conceptually, seek consensus with the general 
public, and have an open discussion about the region’s future. The shared vision of Lake Milada 
defines the fundamental values and themes for the site’s future. We consider it to be a significant 
first step towards the sustainable future of the project. The shared visions reflect the desire to 
bring life back into the landscape - natural energy that disappeared with the mining. Our proposal 
interprets and implements this vision into planning strategies and specific solutions to create a 
sustainable landscape - Living Landscape.

The proposal develops the social and natural values that have emerged organically in recent years 
into a Living Landscape - with three main principles: living nature, living destinations, and a living 
future.

We consider the development of natural values and natural processes to be an essential pillar in the 
transformation of the territory of Lake Milada and the entire future region. The natural environment 
has been significantly affected by the mining and human activity in the area - both locally and 
globally. It is essential to realize that we are not planning for the future for only us humans and 
animals, plants, and organisms, which create natural ecosystems, indispensable for the prosperous 
and sustainable life of all of us. The future development of the landscape contributes to the 
ecological renewal of the entire post-industrial region and makes it a living landscape again. Our 
proposal develops existing naturally valuable sites, proposes processes for their strengthening, and 
supports new ones.

Mining in the area of Lake Milada has brought prosperity and, at the same time, the decline of 
local life. The changes in the landscape have left scars, reflected in the surrounding communities. 
The new landscape of Lake Milada is a step towards healing these wounds and creating new 
human connections and experiences for the local community and visitors from the wider area. 
In recent years, a new life has slowly returned to the reclaimed area and has begun to revive the 
landscape. As part of our proposal, we create new places in the landscape, which offer attractive 
and exciting destinations for both the local community and visitors. The recreational potential of 
the area is excellent, and therefore we define areas that will allow this potential to develop without 
compromising the natural values of the landscape fully.

To make the area sustainable in the long term, we propose various intensities of use of the landscape 
and establish new ecological, social, and economic values. Our proposal defines the principles of 
sustainable landscape development, which will ensure a harmonious co-existence of the newly built 
areas and intensive recreational areas with extensive nature.

Our proposal of a Living landscape establishes four main development areas - the Trmice pier, the 
Recreation Area Hrbovice, Nové Vyklice, and the extension of the village of Roudníky. The areas 
serve as the current and future entrances to the lake. The new development areas provide new 
programs, services, and facilities for residents and visitors to the lake. The gates are connected to 
the surrounding settlements and help to re-connect them with the landscape of the lake. The main 
recreational areas and beaches are located on the eastern shore of the lake - the Main beach and 
Trmická beach and on the west side of Vyklická beach. The area around the Modlanský stream is 
the main ecological area in which extensions of wetlands and the re-naturalization of the lake and 
stream shores are proposed. Scattered throughout the site are diverse architectural objects that 
give the site a new identity and offer unique experiences in the Living Landscape.

STRATEGICAL PLAN 1:10 000

TRAFFIC SOLUTION - VEHICULAR

TRAFFIC SOLUTION - NON-VEHICULAR

LIVING LANDSCAPE CONCEPT
Former landscape before surface mining Exploitation of landscape due to mining Organic inhabitiation and emergence of new ecologies Vision for lake Milada Future landscape should not only be exploited by heavy recreation Living landscape builds on and develops existing local values
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LAKE MILADA: LIVING LANDSCAPE

Living nature: Development of the landscape ecological values and processes Living destinations: Creation of new program supporting local values Living future:  Establishment of  processes for longterm landscape evolution

Hlavní příjezdové komunikace / Main entrace roads
Ostatní cesty / Other paths
Zklidněná komunikace zóna 30  / Low speed area
Hlavní vjezdy / Entrance
Parkoviště / Parking
Možnost rozšíření parkoviště / Parking extension
Veřejná doprava vlak - zastávka / Train station
Obslužná komunikace jezera B11 - asfaltová / Service road 
Obslužná komunikace jezera B11 - zčásti zpevněná
Přístup k vodě  / Water access 
Veřejná doprava bus - návrh / Bus line proposed
Veřejná doprava bus - stávající / Bus line existing
Veřejná doprava bus - zastávka návrh / Bus station proposed
Veřejná doprava bus - zastávkastávající / Bus station existing
Hlavní vstupy / Entrance area
Bezemisní sezónní přívoz / Seasonal ferry
Heliport záchranné služby / Heliport for emergency

Hlavní okruh jezera Milada - asfaltová povrch 5m / Main path 5m
Cyklostezka - návrh / Bike path proposed
Cyklostezka  - stávající / Bike path existing
Možné umístění stanice regionálního bikesharingu / Bikesharing
Hlavní pěší cesty / Main pedestrian paths
Ostatní pěší cesty / Pedestrian paths
Hlavní vstupy / Entrance areas
Bruslařský okruh - asfaltový povrch / Skating loop
Jezdecký klub Roudníky / Riding club
Hlavní pěší vstupy / Pedestrian access points
Vedlejší pěší vstupy / Secundary pedestrian access points
Veřejná doprava bus - zastávka návrh / Bus station proposed
Veřejná doprava bus - zastávka stávající Bus station existing
Veřejná doprava vlak - zastávka / Train station
Ostatní síť cest / Other paths and roads
Území navrhovaného biotopu s možností pohybu pouze
na značených cestách /
Area of valuable habitats- movement in the area is
allowed only on designated paths

STRATEGICKÝ PLÁN 1:10 000

DOPRAVNÍ ŘEŠENÍ - MOTOROVÁ DOPRAVA

DOPRAVNÍ ŘEŠENÍ - BEZMOTOROVÁ DOPRAVA

KONCEPT ŽIVÉ KRAJINY

JEZERO MILADA: ŽIVÁ KRAJINA

Jezero Milada: Živá krajina

Jezero Milada je součástí krajiny, která v posledních desetiletích prochází významnými změnami. 
Přerod ze zemědělské kulturní krajiny v krajinu těžební, znamenal pro celý region prosperitu, ale 
zároveň přinesl i celou řadu negativních dopadů na životní, sociální a kulturní prostředí. Vymazání 
původní krajiny v důsledku transformace na industriální těžební krajinu v okolí celé Mostecké 
pánve navždy změnilo přirozený rozvoj území a jeho vnitřních vazeb. Povrchové doly byly odrazem 
společnosti a jejích potřeb před padesáti lety a oblast Mostecké pánve nabízela výjimečnou 
příležitost, jak tyto potřeby naplnit. Ukončení těžby s sebou nese spoustu nových výzev a zároveň 
nabízí ohromnou příležitost, jak znovu do krajiny otisknout odraz současné společnosti a jejích 
hodnot jako odkaz budoucím generacím.

Jezero Milada má jedinečnou možnost stát se inspirací pro budoucí rekultivaci rozvojových ploch 
a demonstrovat hodnoty, které jsou klíčové v budoucí transformaci celého regionu. Rozhodnutí 
o hledání vize budoucího území soutěží dokládá potřebu jednat koncepčně, hledat konsensus s 
širokou veřejností a vést otevřenou diskuzi nad budoucností celého území. Sdílená vize jezera Milada
definuje hodnoty a témata, jejichž formulaci považujeme za velmi důležitý první krok k udržitelné 
budoucnosti celého navrhovaného území. Sdílená vize jasně odráží touhu vrátit krajině život - 
přirozený život, který zmizel současně s těžbou. Náš návrh interpretuje a implementuje tuto vizi do 
plánovacích strategií a konkrétních řešení s cílem vytvořit udržitelnou krajinu - Živou krajinu.

Návrh vychází ze sociálních a přírodních hodnot, které v území v posledních letech organicky vznikly, 
a rozvíjí je v Živou krajinu založenou na třech hlavních principech: živá příroda, oživené prostředí a 
životaschopná budoucnost.

Rozvoj přírodních hodnot a přirozených procesů považujeme za základní pilíř v transformaci 
nejen území jezera Milada, ale i celého budoucího regionu. Je to právě životní prostředí, které bylo 
důsledkem těžby a lidské činnosti v území značně poznamenáno - v lokálním i globálním měřítku. Je 
důležité si uvědomit, že neplánujeme budoucnost pouze pro nás, lidi, ale také pro zvířata, rostliny a 
organismy, které spolu vytvářejí přírodní ekosystémy, nepostradatelné pro prosperující a udržitelný 
život nás všech. Budoucí rozvoj krajiny přispívá k ekologické obnově celého post-industriálního 
regionu a vytváří z něj opět živou krajinu. Náš návrh rozvíjí stávající přírodně cenné lokality, navrhuje 
procesy pro jejich posílení a zároveň podporuje tvorbu procesů nových.

Těžba v oblasti jezera Milada přinesla prosperitu a zároveň i úpadek místního života. Proměny v 
krajině zanechaly jizvy, které se odrazily i na komunitách lidí, žijících v jejím okolí. Nová krajina 
jezera Milada je krokem k zahojení těchto ran a vytvoření nových lidských spojení a prožitků pro 
místní komunitu i návštěvníky ze širokého okolí. V posledních letech se lidský život začal do 
rekultivovaného území se pomalu vracet a krajinu oživovat. V rámci našeho návrhu vytváříme nová 
místa v krajině, který nabízí atraktivní destinace pro pobyt v krajině jak pro místní komunitou, tak pro 
ostatní návštěvníky. Rekreační potenciál území je veliký, a proto v návrhu definujeme plochy, které 
umožní tento potenciál plně rozvinout, aniž by ohrožovaly cenné přírodní hodnoty krajiny.

Aby se krajina stala v dlouhodobém horizontu udržitelnou, navrhujeme různorodé využití a formy 
managementu krajiny, vytvářející ekologické, společenské i ekonomické hodnoty. Náš návrh definuje 
principy udržitelného rozvoje krajiny, které vedou k vytvoření intenzivních rekreačních ploch, přírodě 
blízkých oblastí a nově zastavitelných území, a umožňuje jejich souběžný harmonický rozvoj.

V blízkosti současných vstupů do území jezera Milada navrhujeme čtyři hlavní rozvojové plochy 
pro novou zástavbu, které budou poskytovat nové využití a zázemí nejen pro místní obyvatele, ale i 
návštěvníky jezera - přístaviště Trmice, sportovně-rekreační areál Hrbovice, Nové Vyklice a rozšíření 
obce Roudníky. Vstupy jsou navázány na okolní sídla a propojují je s krajinou jezera. Hlavní rekreační 
oblasti a pláže jsou umístěny jak na východním břehu jezera - hlavní pláž a Trmická pláž, tak na 
západní straně - Vyklická pláž. Území kolem Modlanského potoka je hlavní ekologicky významná 
oblast, v které navrhujeme rozšíření mokřadů a renaturalizaci břehů jezera i potoka. V celém území 
jsou umístěny různé architektonickými objekty - místa pro odpočinek, výhled, piknik či přístup do 
vody, které oživují krajinu a zároveň dodávají území jezera jednotnou identitu.

Původní krajina před povrchovou těžbou Zrušení lokálních hodnot v důsledku povrchové těžby Organické osídlování nové krajiny a vytváření nových hodnot Vize jezera Milada Budoucí krajina by neměla být pouze “těžena rekreací” Živá krajina upevňuje a rozvíjí stávající ekologické a lokální hodnoty

Živá příroda: Rozvoj ekologie krajiny a přírodních procesů Oživené prostředí: Vytvoření destinací podporujících lokální hodnoty Životaschopná budoucnost: Zajištění procesů dlouhodobého rozvoje a udržitelnosti
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2. kolo setkání nad Miladou - přijďte zjistit, co se změnilo!

Veřejné setkání: soutěžní návrh jezera Milada
Jestli chcete budoucí podobu jezera Milada ovlivnit, teď je ta správná chvíle.

Kdy: čtvrtek 24.3.2022 v 18:00 - 19:30
Kde: Inovační centrum Ústeckého kraje (ICUK), Velká hradební 2800/Ústí nad Labem 

Přijďte se seznámit s vítězným soutěžním návrhem na řešení jezera Milada a jejího okolí. Státní podnik DIAMO, odštěpný 
závod PKÚ Vás zve na osobní setkání s architekty švédského studia Mandaworks. Autoři Vám přiblíží obsah vítězného návrhu 
a bude prostor ke sdílení Vašich zkušeností, nápadů a připomínek a samozřejmě i na Vaše dotazy. Vaše zpětná vazba je pro 
další práci autorů, kteří se jezeru Milada budou v průběhu tohoto roku věnovat, zcela zásadní.

Pokud se setkání nemůžete zúčastnit, ale chcete nám poskytnout svoji zpětnou vazbu, napište nám, prosím, na:   
info@vizemilada.cz

Informace k projektu včetně prezentace soutěžního návrhu budete moci sledovat na www.vizemilada.cz
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Veřejné setkání: Projednání pracovní verze 
Koncepční studie jezera Milada

Kdy: úterý 16. 8. 2022 v 18:00–19:30
Kde: Inovační centrum Ústeckého kraje (ICUK), Velká hradební 2800/Ústí nad Labem
Rádi bychom Vás pozvali na veřejné projednávání pracovní verze koncepční studie rozvoje území kolem jezera Milada. 
V architektonické soutěži, která se konala minulý rok, zvítězilo studio Mandaworks, které svůj návrh dále rozvinulo.
Získání zpětné vazby od místních, kteří jezero a území kolem něj dobře znají, je zásadní pro fi nalizaci koncepce. 
Proto organizujeme veřejné setkání, na kterém Vás autoři seznámí se svou koncepční studií, a kde bude také 
prostor pro Vaše připomínky, návrhy a dotazy.
Setkání se uskuteční v úterý 16. srpna od 18:00 v prostorách Inovačního centra Ústeckého kraje (ICUK) 
na adrese Velká hradební 2800, Ústí nad Labem.
Pokud víte o někom dalším, kterého jezero Milada zajímá a má k němu co říci, budeme rádi za přeposlání pozvánky.

Více o projektu se dozvíte na webových stránkách Vize Milada: 
https://vizemilada.cz/

Za organizátory DIAMO, s. p., o. z. PKÚ a studio Mandaworks se těší na viděnou Martina Hutárová a Linda Kovářová.

GRANT KNAUF INSULATION 2022
Vážení spoluobčané
Společnost Knauf Insulati-
on letos, již po čtrnácté, pod-
poří komunitní neziskové 
projekty, tentokrát částkou 
700  000 Kč. Grantový pro-
gram 2022 je určený těm, co 
mají nápady a  vůli změnit 
své okolí, udělat něco dob-
rého pro druhé a  podílet se 

na  vytváření příjemnějšího a  zdravějšího života 
v katastru obce Krupka. Programy sociální odpo-
vědnosti, které Knauf Insulation krupské komu-
nitě přinesl od  zahájení provozu svého závodu 
v  červnu 2006 ve  zdejší průmyslové zóně, letos 
přesáhnou již částku 25 milionů Kč!
Situace ve  společnosti, výrazná inflace i  váleč-

ný konflikt na Ukrajině, aktivují spolupráci lidí, 
solidaritu, dobrovolnictví a pocit sounáležitosti. 
Proaktivně smýšlející lidé nečekají, až to přejde, 
ale v rámci daných podmínek a možností hledají 
cestu, jak situaci pro své rodiny a své okolí udělat 
snesitelnější. Podobné postoje najdete i v našem 
závodě. Dodnes zůstávám v úžasu nad kreativi-
tou a činorodostí našich lidí, co všechno dokáza-
li, jak se podporují a spolupracují na společném 
cíli: „neztratit jediného zaměstnance ani jedi-
ného zákazníka “.
To se nám daří, a i přes výrazné změny v našich 
investicích a řadu úsporných opatření naše spo-
lečnost zůstává silná. Jsme v kondici a můžeme 
tedy nabídnout podporu potřebným v rámci na-
šich CSR aktivit, formátovaných firemními hod-
notami partnerství a  lidskost. Otvíráme tedy 

další ročník Grantu KI. Těším se na Vaše nápady 
a projekty, co právě aktuální nelehká doba mož-
ná nastartovala. Rádi budeme s  Vámi u  jejich 
realizace. Vše podstatné k  možnosti získání až 
50  000 Kč na  podporu Vašich neziskově orien-
tovaných aktivit a projektů najdete na webových 
stránkách našeho závodu www.knaufinsulation-
krupka.cz. Ideálně přes letní měsíce formulujte 
svoje vize, projekt a  pošlete přihlášku. Budeli 
úspěšná, do  konce října máte potřebné peníze 
k dispozici a můžete začít. 
Děkuji členům hodnotící komise Grantu KI 
za jejich dlouhodobou spolupráci, jak při hodno-
cení přihlášek, tak jejich supervizi. 
Přejeme Vám krásné léto a  děkujeme za  Váš 
příspěvek k  lepšímu a  udržitelnějšímu životu 
v Krupce a jejím okolí. 

Jan Brázda, ředitel závodu

Maminky z azylového 
domu pomáhají při 
záchraně bohosudov-
ských varhan
Maminky z azylového domu Agapé spolu s pra-
covnicemi se už podruhé zapojily do  sbírky 
na záchranu bohosudovských varhan. Díky pro-
jektu Nadace Terezy 
Maxové dětem „MADE 
BY“ maminky v  rámci 
rukodělných činností 
vytvářely mýdla, korál-
kové anděly a háčkova-
ly medvídky z příze.
Maminky na  trhy vyro-
bily 24 medvídků, mý-
dla a andílky z korálků. 
Veškerý výtěžek z  pro-
deje šel poté na záchranu varhan. Maminky byly 
nadšeny, že mohly alespoň takto pomoci, když 
nemohou pomoci finančně. 
Maminky a pracovnice z azylového domu Agapé



#krupkazije12

Biskupské gymnázium, ZŠ a MŠ Bohosudov je za-
pojeno již řadu let do mezinárodního programu 
„Ekoškola“, kdy je na  školách vytvořen Ekotým 
složený z  žáků, učitelů i  dalších zaměstnanců 
školy, který naplňuje metodiku „7 kroků Eko-
školy“ a zaměřuje se zejména na lokální problé-
my udržitelného rozvoje. Svou činností Ekotým 

ovlivňuje ostatní vrstevníky, snižuje ekologický 
dopad školy a svého jednání na životní prostředí, 
zlepšuje prostředí ve škole i jejím okolí.
Titul „Ekoškola“ se školám propůjčuje na 3 roky, 
poté následuje velmi důkladný audit, kdy se ex-
terní odborníci přijedou přesvědčit, že na  škole 
funguje vše, jak má. Potom zasedne odborná ko-

V současné době je všechno náročnější. V pande-
mické situaci se vše téměř zastavilo a je složitější 
znovu navazovat kontakty. Dost složitě jsme vy-
bírali ze shlédnutých představení i zaslaných na-
hrávek. Předkládáme vám tedy program letošní 
přehlídky amatérských divadel.
Přehlídku zahájíme v  KC OLYMPIE v  pátek 
26. srpna v 19.30 hodin komedií Bengta Ahlforse 
POPEL A PÁLENKA, kterou vám sehraje divadel-
ní soubor VOJAN z  Libice nad Cidlinou. Obsah 
hry nebudeme prozrazovat, jen připomeneme, že 
v tomto titulu zářila svého času Jiřina Bohdalo-
vá, což dává příslib komediálnosti představení. 
Následující čtvrtek 1. září od  19.00 hodin vám 
sehrají členové Divadelního souboru Čapek z Dě-
čína úsměvnou komedii Karla Gassauera CASA-
NOVA NA DUCHCOVSKÉM ZÁMKU. Úsměvnost 
příběhu spočívá v tom, že až na samém sklonku 
přidá Casanova do svého života ještě poslední ci-
tové vzplanutí. Diváci jistě ocení výborné herecké 
výkony obou protagonistů i způsob připomenutí 
Casanovových lásek baletním projevem.
Po  čtrnáctidenní pauze se uskuteční poslední 
představení ve  čtvrtek dne 15. září opět od  19 
hodin. V  Krupce dobře známý a  velmi oblíbený 
soubor Rádobydivadlo Klapý uvede hru Franze 
Werfela JACOBOWSKI A  STJERBINSKI. Proti-
válečný příběh kombinovaný s  autobiografický-
mi prvky samotného autora je propojený s  nád-
hernými šansony a dává v poetice Rádobydivadla 
vyniknout silnému humanistickému poslání.
Jsme rádi, že Město Krupka prostřednictvím roz-
počtu Kulturního zařízení města Krupka finanč-
ně zajistilo konání již 14. ročníku přehlídky. Letos 
nám současné vedení Ústeckého kraje dotaci ne-

Výlet se školní družinou při ZŠ a MŠ Krupka, 
Teplická 400
Ve středu 8. 6. 2022 se děti z oddělení Dráčků a Soviček vydaly na výlet do Teplic. 27, tolik bylo dětiček, 
které se svými vychovatelkami prožily vydařené odpoledne. Cesta autobusem byla v tomto počtu ná-
ročnější, přesto jsme se dopravili najednou tam i zpět v pořádku. Navštívili jsme výstavu v NC Fontána, 
kde toho času vystavují svá díla děti z naší školy. Všem se moc líbila a byli jsme sami na sebe pyšní. 
Poté jsme zchladili bříška dobrou zmrzlinou, a nakonec jsme se v Zámecké zahradě učili určovat svě-
tové strany a azimut podle buzoly. Čas letěl jako splašený a než jsme se nadáli, už jsme zase stáli na au-
tobusové zastávce a čekali na spoj do Krupky. Prázdniny se blíží, a tak věříme, že jsme našim dětem 
zpestřili program školní družiny. Vychovatelky Zuzana Czesztyiczká a Pavlína Fictumová

Obhajoba titulu EKOŠKOLA

Léto s divadlem v Krupce 2022 je připraveno
poskytlo. Byli bychom rádi, kdyby diváci odcháze-
li z jednotlivých představení spokojeni. Těšíme se 
na vás!!!

Vladimír Urban, jednatel
divadelního souboru Domu kultury Krupka

mise, rozhodne o  udělení titulu na  další 3 roky 
a  zástupci Ekotýmu si jedou tento titul převzít. 
Tentokrát jsme jeli titul přebírat již po  čtvrté 
a slavnostní předávání titulů Ekoškola se konalo 
v Praze v Brožíkově sále na Staroměstské radnici.
Z  Bohosudova tedy vyjela ve  čtvrtek 16. června 
9členná výprava ve složení Adéla, Amálka, Bobo, 
Jirka, Nela, Týna, paní učitelky Ivana a  Věra 
a  paní asistentka Bára. Po  slavnostním zaháje-
ní, kdy hovořili zástupci Ministerstev školství 
a životního prostředí, následovalo samotné pře-
dávání neboli certifikace Ekoškol. Každá škola 
řekla krátkou zajímavost o sobě ostatním. Za nás 
hovořila Nela, neboť hned v pátek 17. června or-
ganizovala v Ústí nad Labem velkou akci, Stávku 
za klima. O této stávce na konci programu hovo-
řila i mluvčí hnutí Fridays For Future, studentka 
Klára Bělíčková. Program byl zakončen prohlíd-
kou Staroměstské radnice včetně orloje, dostali 
jsme se tak do míst, kam se běžní turisté nedo-
stanou.

Věra Pavlátová
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Den dětí v Agapé II.
Tak ten se opravdu vydařil. Do poslední chvíle se 
nám podařilo utajit, kolik překvapení je pro děti 
přichystaných. Začalo to pořádným rachotem. 
Na parkoviště v Agapé II. totiž za doprovodu po-
řádně hlasitých houkaček přijelo hasičské auto 
v  patách s  městskou policií. A  to nebylo všech-
no. Děti si nejen mohly prohlédnout a vyzkoušet 
vybavení obou vozidel, ale podívaly se i  dovnitř, 
a  dokonce se i  kousek v  tom policejním svezly. 
Od  hasičů i  pana strážníka se dozvěděly mno-
ho zajímavých věcí, a  protože otázky neustávaly, 
slíbili nám hasiči, že se za  nimi v  létě můžeme 
do  Alejní ulice v  Krupce podívat a  vyzkoušet si 
i další věci.
Po  takové náročné návštěvě si děti pochutnaly 
na  výborném jahodovém koláči od  milé zaměst-
nankyně Charity Teplice a pak už je čekaly soutě-
že o  ceny. Díky té poslední jsme měli parkoviště 
celé pomalované úžasnými sluníčky, tedy bohužel 
jen do prvního deště. A aby děti na ten svůj den 
měly hmatatelnou vzpomínku, rozebraly si na zá-
věr hromadu plyšáků, které pro ně lidé k  nám 
do Agapé nosí jako dary, a za něž tímto děkujeme. 
I  díky nim se tu noc všem malým obyvatelům 
domu krásně usínalo. Kolektiv Agapé II.

Dětský den v Želváčku
V  červnu jsme v  Želváčku oslavili Den dětí, 
kterého se zúčastnily nejen děti pravidelně 
docházející do  NZDM, a  tak se vyhoupl počet 
zúčastněných dětí na této akci přes 70. Pro děti 
byly připraveny různé soutěže, kde si mohly vy-
zkoušet například zatloukání hřebíku do špalků, 
skákání v  pytli nebo projít provazovým bludiš-
těm. Za každé stanoviště, kde si něco vyzkoušely, 
obdržely drobnou odměnu ve  formě sladkosti. 
V průběhu oslav bylo samozřejmě zajištěno i ob-
čerstvení, dále si děti mohly nechat namalovat 
nějaký obrázek na  obličej anebo se s  kamarády 
vyfotit ve  fotokoutku. Součástí Dne dětí bylo 
i taneční vystoupení, které si v NZDM dívky na-
cvičovaly. Na závěr oslavy proběhla tombola, kde 
každý zúčastněný obdržel drobný dárek ve formě 
plyšové hračky. Protože bylo na všechny činnos-
ti tohoto dne potřeba více rukou, než máme my 
pracovníci Želváčku, přišlo nám na pomoc něko-
lik dobrovolníků. Touto cestou bychom tak chtěli 
ještě jednou poděkovat všem, kteří nám pomohli 
Den dětí uskutečnit a  zajistit tak zábavné sou-
těžní odpoledne. Jednu z velkých letošních akcí 

Krupský Retro Ironman se opět povedl
Poslední červnovou sobotu se uskutečnil 15. ročník sportovněkulturní akce Krupský Retro Ironman. 
Jedná se o  plnohodnotný atletický desetiboj pro muže, včetně královské atletické disciplíny skoku 
o tyči, a sedmiboj pro ženy.
„Mítink je určen především pro amatérské sportovce a neatlety, aby poznali, jak to měli Roman Šebrle 
a Tomáš Dvořák těžké, když nás v této královské soutěži úspěšně reprezentovali na olympijských hrách 
a mistrovstvích světa. Navíc je vše v retro outfitech a reprezentačních dresech zemí z celého světa, což 
současně vytváří den plný zábavy,“ doplňuje jeden z pořadatelů akce Tomáš Syryčanský. /red/

Odpoledne s rodiči a dětmi
V Mateřské škole Sluníčko proběhl v červnu čtrnáctidenní projekt s názvem „Cesta kolem světa s Bol-
kem a Lolkem“, zaměřený na přírodovědnou a čtenářskou pregramotnost. Cílem bylo seznámit děti 
se světem, s kontinenty, s jejich národy, kulturou, tradicemi a zvyky prostřednictvím různých aktivit. 
V průběhu projektu jsme se vydali na výlet do Indiánské vesničky Rosehill v obci Růžová, kde měly děti 
možnost nahlédnout do života původních obyvatel severoamerického kontinentu. Završením celého 
projektu byla akce s rodiči na zahradě a v prostorách mateřské školy. Paní učitelky připravily hravé 
a zábavné odpoledne plné soutěží, ať už vědomostních nebo sportovních, a výborné občerstvení – to 
když došly síly po absolvování hodu kamenem či střílení z luku. Odpoledne uteklo jako voda a všichni 
odcházeli domů plni milých a veselých zážitků ze společně stráveného času. 

Martina Hissenová, MŠ Sluníčko Krupka

máme tedy úspěšně za sebou a nyní už se všichni 
v Želváčku připravujeme na nadcházející výlety, 
které nás čekají o letních prázdninách. Zároveň 
také tímto chceme připomenout všem, kteří by 
se rádi některého z nabízených výletů zúčastnili, 
že bližší informace ohledně jednotlivých výle-
tů, včetně přihlášek, vám rád poskytne kdokoli 
z  pracovníků NZDM Želváček. Budeme se těšit 
na každého, kdo se k nám o letních prázdninách 
přidá. Společně si jistě užijeme léto plné zábavy.
Za Nízkoprahové zařízení pro děti a mládež Žel-
váček  Barbora Beštová
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Bohosudovský festival
V loňském roce jsme zahájili tradici mariánských slavností v historickém 
jádru Krupky, v  poutním areálu baziliky Panny Marie Sedmibolestné, 
s  projektem „Cesta za  píšťalami aneb další krok k  záchraně varhan“. 
V letošním roce v tradici pokračujeme a vybrali jsme si téma zpěvu, který 
byl poslední dva roky pandemií decimován, a  celý projekt jsme nazvali 
Bohosudovský festival. Festival je celodenní akce, která se bude skládat 
z několika bloků:

1. Hlavní program
Hlavní program začíná po  obědě Slavnostní vernisáží výstavy „Píšťalka“, 
do  které v  současné době připravují díla profesionální a  amatérští 
výtvarníci z  Krupky, Teplic, Ústí nad Labem, Prahy. Slavnostní událost 
podtrhne svojí hrou na varhany Radek Rejšek, regenschori pražské Lorety. 
Program bude následně pokračovat vystoupením osmi pěveckých sborů 
v různých věkových kategoriích a v různých žánrech. Tato přehlídka bude 
mít nesoutěžní charakter. Bude rozdělena do třech bloků. První bude určen 
třem dětským sborům z Krupky a Teplic, ve zbývajících dvou vystoupí dva 
zahraniční sbory z  Nizozemí a  Německa a  dva regionální sbory z  Teplic 
a  Lovosic. Na  konci odpoledního bloku pak zazní společná skladba Óda 
na  radost v  české a  německé verzi. Večerní program bude také koncertní 
a vystoupí v něm domovský chrámový Bohosudovský sbor, na který bude 
navazovat varhanní koncert mistra ve  svém oboru pana Miloše Boka se 
sólistkou Anetou Loskotovou.

2. Doprovodný program
Dopoledne bude probíhat výstava „Monstrance a  ornáty“. Odpolední 
program doplní další venkovní aktivity – prodej upomínkových předmětů, 
ochutnávka domovarnických piv, komentované prohlídky ambitů atd.

Bohosudovský festival se bude konat 17. září 2022. Srdečně Vás zveme.

Lenka Doubková

BOHOSUDOVSKÝ

FESTIVAL
17. září 2022 | 10–19 hodin

areál poutní Baziliky Panny Marie Sedmibolestné v Krupce-Bohosudově

AKCI 
POŘÁDÁ VE SPOLUPRÁCI

10.00–12.00 VÝSTAVA MONSTRANCE A ORNÁTY
13.00 SLAVNOSTNÍ VERNISÁŽ

  BENEFIČNÍ VÝSTAVY „PÍŠŤALKA“
14.00 FESTIVAL ZAHRANIČNÍCH,

  REGIONÁLNÍCH A DĚTSKÝCH SBORŮ
18.00 SLAVNOSTNÍ VARHANNÍ KONCERT

10.00–18.00 BOHATÝ DOPROVODNÝ PROGRAM

ZA FINANČNÍ PODPORY

VARHANNÍ LÉTO 2022

Bazilika Panny Marie Sedmibolestné Bohosudov

11. SRPNA 18 hod.čtvrtek

VARHANNÍ KONCERT

VLADIMÍR ROUBAL
varhany

Vstupné 150 Kč
Prodej vstupenek na místě před koncertem.

Koncert se koná ve spolupráci s ŘKF Bohosudov, Rengl s.r.o.
a za fi nanční podpory města Krupky.

Benefiční akce PÍŠŤALKA
Hlas každých varhan vzniká rozechvěním vzduchu v  píšťalách od  těch 
největších v tónech hlubokých, až po píšťalky nejmenší, vydávající vysoké 
tóny. Nechali jsme se tedy inspirovat píšťalkami a připravili jsme benefiční 
akci „PÍŠŤALKA“, která není primárně hudebním, ale výtvarným projektem.
Oslovili jsme několik desítek profesionálních i  amatérských výtvarníků 
a  s  potěšením Vám můžeme oznámit, že naprostou většinu z  oslovených 
tento projekt tak zaujal, že se do  něj velmi ochotně zapojili a  vytvořili 
umělecká díla na  společně daný formát, jehož základem je překližková 
deska o rozměrech A4 a malá dřevěná píšťalka, která symbolizuje varhanní 
píšťalu.
Svá díla pak zcela zdarma předali našemu spolku pro účel prodeje v aukci. 
Podstatná část výtěžku z aukce bude věnována do veřejné sbírky na obnovu 
varhan v bazilice Panny Marie Sedmibolestné v Bohosudově.
Než se tak stane, připravujeme pro vás výstavu všech těchto děl a Slavnostní 
vernisáž proběhne 17. 9. 2022 v bohosudovské bazilice ve 13 hodin v rámci 
Bohosudovského festivalu. Celá edice „Píšťalka“ má 65 děl. Bude možné 
si prohlédnout Varhaníka pana Píšťalku B od  paní Aleny Kartákové nebo 
Zrození píšťaly od pana Josefa Bilohlávka a mnoho jiných krásných děl.
Srdečně Vás zveme.

Lenka Doubková

Varhanní léto
Srdečně Vás zveme na  druhý varhanní koncert z  cyklu Varhanní léto 
v Bohosudově, který se koná ve čtvrtek 11. 8. 2022 od 18.00 hodin v bazilice 
Panny Marie Sedmibolestné.
Za  varhany usedne renomovaný varhaník pan Vladimír Roubal, ředitel 
chrámové hudby Královské kanonie premonstrátů při bazilice Nanebevzetí 
Panny Marie v Praze.
Nenechte si ujít tento jedinečný zážitek. Lenka Doubková
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Poutníci z Krupky
Dva studenti z  Biskupského gymnázia Bohosu-
dov, Tomáš Pospíšil a Honza Koštoval, se po ma-
turitní zkoušce rozhodli zakončit studium poutí 
do Santiaga de Compostela. Říká se, že maturitou 
končí hra a začíná život. Tito mladí muži se vyda-
li životu vstříc 1. 6. 2022, kdy se rozhodli s 15ki-
lovým batohem na zádech vydat na životní pouť 
ke  katedrále sv. Jakuba v  Compostele, která jim 
trvala 24 dnů. Camino Santiago de Compostela 
(Svatojakubská cesta) je název historické sítě 
dvanácti poutních cest s více než tisíciletou tra-
dicí, které vedou ke hrobu svatého Jakuba Starší-
ho v katedrále v Santiagu de Compostela ve špa-
nělské Galicii. 
„Camino není jen trek, není to ani sportovní 
výkon. Camino vytváří zvláštní  atmosféru las-
kavosti a sdílení, ve které pokud chcete, můžete 
sdílet své příběhy,“ vyprávějí Honza s Tomášem.
Kluci zvolili cestu Camino del Norte, která měří 
830 km. Severní cesta vede podél severního po-
břeží Španělska z  baskického  Irúnu,  v  blízkosti 
francouzské hranice, prochází velkými špa-
nělskými městy  San Sebastián,  Guernica,  Bil-
bao,  Santander či  Oviedo. A  právě v  Oviedu se 
Tomáš s  Honzou napojili na  Camino Primiti-
vo,  nejstarší, nejvýznamnější a  nejnáročnější 
cestu. V  Santiagu ale cestu nezakončili, jejich 
pouť pokračovala další čtyři dny, protože si ne-
mohli nechat ujít nejkrásnější západ slunce, a to 
ve městě Finisterre, které je považováno již celá 
staletí za konec světa. 
„Celé Camino je úžasné díky kombinaci tří částí, 
které ho neoddělitelně tvoří – příroda, lidé a spi-
ritualita. Dohromady jsme našlapali oficiálně 
potvrzených 930 km, ale ve skutečnosti byla naše 
cesta mnohem delší, a to tím, že jsme se několi-
krát ztratili a bloudili. Na této pouti jsme potkali 
spoustu skvělých lidí, od  poutníků opravdu vy-
znávajících křesťanství, po ty, kteří hledali sami 
sebe nebo odpovědi na  otázky, které doposud 

Krupský tenis 
opět ožije
Po  téměř tříleté odmlce bude mít mládež 
ve  sportovním areálu v  Krupce možnost dalšího 
sportovního vyžití. Vznikl zde nový tenisový 
klub, který bude od září nabízet kroužek pro děti. 
Zakladateli a  rovněž trenéry klubu jsou Andrew 
Donald a Marek Naisar, kteří dělají tenis na plný 
úvazek se spoustou vášně a  tenisových znalostí. 
Andrew Donald má přes 25 let zkušeností 
s  vedením klubových programů a  rozvíjením 
talentu na  všech úrovních. Jeho syn Matthew 
hrál všechny juniorské grandslamy. Marek 
Naisar je mladý trenér se zkušenostmi s vedením 
hráčů na  republikové i  mezinárodní úrovni. 
Momentálně je cestovní trenér pro prvního hráče 
českého juniorského žebříčku.
„Chtěli bychom začít poskytovat tenisové služby, 
které budou pro mládež i  dospělé všech úrovní. 
Jsme tenisoví nadšenci a  naším cílem je vytvořit 
atmosféru, kde si budou všichni moci užít „Sport 
na  celý život“. V  záříjovém vydání měsíčníku 
Radnice poskytneme více informací ohledně 
nabídek našich kurzů a  dnů otevřených dveří, 
kde si každý bude moct zahrát a  poznat trenéry. 
Doufáme, že se brzy potkáme na tenise,“ dokončuje 
představení klubu Andrew Donald.  /red/

Podřipská hasičská 
liga Hrobce
V  neděli 19. 6. 2022 proběhlo první kolo Podři-
pské hasičské ligy v  požárním útoku, které se 
konalo v  obci Hrobce na  Litoměřicku. Tým žen 
z Unčína jel jako každý rok změřit své síly s ostat-
ními týmy. Náš ženský tým se i přes druhý pokus 
kvůli porouchané časomíře a  úmornému vedru 
umístil v kategorii ŘÍP na krásném 2. místě. Ne 
vždy bývá posvícení a  v  kategorii TOP jsme se 
umístily na 10. místě po nepovedeném útoku, ale 
hlavu vzhůru, byly to teprve první závody. Do dal-
ších závodů nám držte palce.

Sbor dobrovolných hasičů Unčín

Dne 4. června se uskutečnil dětský den v  are-
álu Městské policie Krupka a  JPO II Krupka. 
Během celého dne nás provázelo slunečné po-
časí. Od  rána bylo pro děti připraveno několik 
soutěžních stanovišť, mezi která patřilo např. 
složení hasičských spojek, sestřelení flašky prou-
dem vody, přetahování lanem, hod granátem, 
skákání v pytli apod. Po splnění soutěží na děti 

měli nezodpovězené. Potkali jsme mnoho zají-
mavých lidí různých národností z  celého světa. 
Co se týká věku, byli jsme v tento čas na pouti jed-
ni z nejmladších. Zjistili jsme, že tito lidé napříč 
naší planetou řeší ve svém životě úplně ty stejné 
problémy, starosti a situace a mají stejné nadě-
je, životní přání a sny jako my. Zážitky nasbírané 
během jednoho dne vydaly na dny tři v běžném 
životě,“ vyprávějí Tomáš s Honzou. „I přes mnoho 
překážek, ať už v podobě puchýřů na celých no-
hách, zánět okostice holení, spálenin od slunce, 
neskutečné bolesti nohou, či toulavých zvířat, ze 
kterých šel velký respekt, jsme strašně vděční, že 
jsme tuto pouť absolvovali.“ 
Tomáš s Honzou vzpomínají na své roky na bis-
kupském gymnáziu: „Studium osmiletého gym-
názia pro nás dva představuje osm krásných, 
studentských let. Naši učitelé pan Stejskal a pan 
Breu nám již během studia o pouti do Santiaga 
de Compostela vyprávěli. Tímto vám oznamuje-
me, že jsme Camino dokončili a oficiálně vstou-
pili do světa dospělých. Naše pouť byla a navždy 
zůstane pro nás oba silným osobním prožitkem, 
který je pomocí slov a fotografií jen velmi obtížně 
přenosný. Camino bylo školou života. A nyní ne-
zbývá než popřát všem Buen Camino!!!“ /red/

Dětský den a předání nového vozidla 
dobrovolným hasičům v Unčíně

čekala odměna v  podobě sladkostí a  různých 
dárků. Během dne byla představena hasičská 
vysokozdvižná technika z  Hasičského záchran-
ného sboru Teplice a  proběhla ukázka histo-
rické válečné techniky z  Dubí, ukázka obrany 
a  poslušnosti psovodů s  jejich svěřenci ze ZKO 
Soběchleby a ukázka policejní techniky. V rámci 
dětského dne bylo SDH Unčín slavnostně pře-
dáno nové dodávkové vozidlo Opel Vivaro, které 
předal starosta města Krupka Zdeněk Matouš. 
Nové vozidlo bude sloužit soutěžnímu družstvu 
žen k dopravě na závody a reprezentování města 
Krupky v požárním sportu. Zároveň bude sloužit 
jako výjezdové vozidlo pro jednotku SDH Unčín. 
Celý krásný den byl zakončen tradičním káce-
ním májky, kde mohly přiložit ruku k dílu i děti. 
Poté byla tradičně celá akce zakončena spanilou 
jízdou veškeré techniky městem Krupka.
Rádi bychom tímto způsobem ještě jednou po-
děkovali SDH KrupkaBohosudov, JPO II Krupka, 
SDH Krupka a Městské policii Krupka za pomoc 
při zajištění této akce. 

 Sbor dobrovolných hasičů Unčín
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ROZHLAS

Nenechte si ujít: #krupkazije

26. 8. od 19.30 hodin  
Divadelní představení Léto s divadlem

Popel a pálenka
KC Olympie Krupka
Vstupné zdarma 

10.˗11. 9.   
Mariánské
poutní slavnosti
Pouťové atrakce, prodejní stánky,
dobové hry
Vstupné zdarma

13. 8. od 13 hodin  

Rock Fest  
Restaurace Na Střelnici
Vstupné 300 Kč


